
Protokół nr 12.39.25.11.2021 

XXXIX Sesja w dniu 25 listopada 2021  
Obrady rozpoczęto 25 listopada 2021 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:30 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 
1. Paweł Jachimek 
2. Krzysztof Jasek 
3. Piotr Kapera 
4. Wojciech Kozioł 
5. Kamil Kurzawski 
6. Zbigniew Madej 
7. Marcin Małek 
8. Piotr Nasiadka 
9. Bogdan Padło 
10. Adam Radamski 
11. Wojciech Rudziński 
12. Piotr Śmiałkowski 
13. Małgorzata Woźniak 
14. Justyna Zborowska 
15. Jerzy Żurowski 
 
1. Otwarcie obrad. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Otwieram obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Radłowie. Witam Panie i Panów Radnych, Pana 
Burmistrza, Wiceburmistrza, Panią Skarbnik, Pana Radcę Prawnego, wszystkich pracowników 
Urzędu Gminy. Wraz z zaproszeniami na dzisiejszą sesję, otrzymaliście Państwo porządek 
obrad. Czy są uwagi, co do porządku obrad? Nie ma.  
Przystępuję do odczytania porządku obrad. 

 
2. Odczytanie porządku obrad. 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Odczytanie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 09 
listopada 2021 r. 
4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radłów za rok szkolny 2020/2021. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie Gminy Radłów; 
b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
d) przyjęcia zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków dla obszaru 
gminy Radłów; 
e) wyrażenie zgody na wynajęcie nieruchomości dotychczasowemu najemcy; 
f) wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy; 
g) wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości mienia komunalnego; 



h) Programu Współpracy Gminy Radłów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022; 
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021; 
k) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 
7. Informacja z działalności Burmistrza Radłowa między sesjami. 
8. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
9. Wolne wnioski i zakończenie obrad XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Radłowie. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Kto z Państwa Radnych jest za takim porządkiem obrad, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? 

Następnie głosowano nad przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 
 
Dziękuję, informuje Państwa Radnych, że w obradach dzisiejszej sesji uczestniczy 12 Radnych 
i jest więc większość do podejmowania prawomocnych uchwał (kworum). 

 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 
w Radłowie z dnia 09 listopada 2021 r. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Zgodnie z przyjętym porządkiem przystąpiono do przyjęcia protokołu z XXXVIII Nadzwyczajnej 
Sesji Rady Miejskiej w Radłowie z dnia 09 listopada 2021 r. Protokół był wystawiony w biurze 
inspektora do spraw Rady. Każdy Radny, zainteresowany mógł się z nim zapoznać. 
Czy życzą sobie Państwo, aby został on odczytany dzisiaj na sesji? Jest wniosek Pana 
Wiceprzewodniczącego, by przyjąć protokół bez czytania (Radny P. Jachimek). Kto z państwa 
Radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał?  
Podjęto głosowanie. 
Wyniki głosowania: 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 
 
Dziękuję, przystępujemy do przyjęcia protokołu. Jednogłośnie głosowano 
za nieodczytywaniem protokołu. 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia: 

Wyniki głosowania: 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Protokół został przyjęty jednomyślnie, 12 Radnych głosowało za przyjęciem protokołu. 

4. Zgłaszanie interpelacji Radnych. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Teraz przechodzimy do punktu 4, zgłaszanie interpelacji Radnych. Kto z Państwa Radnych 
będzie chciał zadać interpelację, bardzo proszę. Nie widzę. 
Zatem przystępujemy teraz do punktu 5. 



 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Radłów za rok 
szkolny 2020/2021. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Informacja ta została wczoraj złożona przez Panią kierownik na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Czy są jeszcze jakieś pytania dotyczące oświaty? Bardzo proszę Panie Radny Madej.  
 

Radny Zbigniew Madej: 
Panie Przewodniczący, ja bym chciał, żeby Pani kierowniczka przedstawiła Panom sołtysom 
jaki jest stan na dzień dzisiejszy finansów. Chodzi mi o dopłatę do edukacji, odnośnie tylko 
Szkół Publicznych, z jakim borykamy się problemem, ile procent subwencji idzie na wypłaty 
i co resztę jest obciążeniem Gminy? Bo to tylko w gwoli informacji dla Państwa sołtysów i dla 
słuchaczy, którzy nas słuchają w internecie, dziękuję. 
 

Pracownik UM – Izabela Laga: 
Więc subwencja, którą otrzymaliśmy w 2020 roku była to kwota 9 302 628 zł, natomiast 
wydatki na oświatę za 2020 rok opiewają na kwotę 15 541 722,23 zł. W związku z powyższym 
gmina dopłaca przeszło pięć i pół miliona ze swoich środków na wydatki związane z oświatą. 
Te wydatki, które my ponosimy rozdzielają się w następujący sposób. Mamy tą subwencje 
oświatową, mamy też dotacje z budżetu Państwa. Dotacja z budżetu Państwa wyniosła 611 
278,91 zł. Oprócz tego musimy zwracać innym gminą koszty, w przypadku jeżeli dzieci z naszej 
gminy uczęszczają do przedszkola z innych gmin i jest to kwota 118 159,72 zł i tak jak już 
wspomniałam, 5 509 655,60 zł to są środki własne gminy, które gmina musi wygospodarować 
tak, żeby te wszystkie zadania oświatowe zrealizować. Tak jak tutaj Pan Radny zauważył, 95% 
przeszło idzie na wynagrodzenia dla nauczycieli. I tak, subwencja, którą otrzymała na przykład 
szkoła w Radłowie wynosi 2 623 828,80 zł, natomiast wydatki na wynagrodzenie to 3 207 
954,62 zł, czyli tutaj dokładamy 584 125,82 zł. Do wydatków związanych z wynagrodzeniami 
dokładamy 326 420,23 zł i do zabawy 474 894,35 zł, także jest to spora kwota i należy się 
zastanowić co z tym fantem zrobić, aczkolwiek no te wydatki zawsze kształtują się gdzieś na 
granicy, te koszty, które ponosimy z budżetu gminy zawsze kształtują się na poziomie gdzieś 
30%. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo.  

 
Pracownik UM – Izabela Laga: 
Ja może przepraszam jeszcze skoro mam jeszcze głos chciałam rozwiać też z komisji tutaj 
wątpliwości Pana Radnego Madeja odnośnie tego średniego wynagrodzenia, do którego też 
Gmina musi ten dodatek wypłacić. To reguluje Karta Nauczyciela, to jest art. 30A, karty 
nauczyciela i to jest rzeczywiście nazwane jako średnie wynagrodzenie i średnie 
wynagrodzenie nauczycieli stażystów to jest na przykład 100% kwoty bazowej i ono wynosiło 
3 537,80 zł. Średnie wynagrodzenie nauczyciela kontraktowego to jest 111% kwoty bazowej i 
ono wynosiło 3 926,96 zł. Na przykład dyplomowany nauczyciel 184% kwoty bazowej, to jest 
około 6 500 zł, które musi zarobić nauczyciel dyplomowany, jeżeli tej kwoty nie osiągniemy, 
musimy dopłacić ten jednorazowy dodatek. 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Mogę ja jeszcze?  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Tak, bardzo proszę Panie burmistrzu.  
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Uzupełnię wiadomości proszę Państwa. Mamy szkoły publiczne 3, czyli Radłów, Wola 
Radłowska i Zabawa. Jeżeli Państwo słyszeli wczoraj, tą informację dodatkową otrzymaliście, 
czyli mówimy o tych kwotach, jeszcze raz powtórzę. Tylko do pensji nauczycielskiej, oprócz 



subwencji dopłacamy, do Radłowa 584 000 zł, 326 000 zł do Woli Radłowskiej i do Zabawy 
474 000 zł. Wola Radłowska z Zabawą mniej więcej na tym samym poziomie nauczycieli 
i uczniów. Różnica jest prawie 150 000 zł, wynika z tego, że 2 osoby były na poratowanie 
zdrowia. Przypominam, że na poratowanie zdrowia, znaczy prawo nauczyciel ma iść, 
w odstępie siedmiu lat może to robić dwukrotnie czy trzykrotnie i dostaje zaświadczenie od 
lekarza medycyny pracy, że musi iść na urlop dla poratowania zdrowia i w tym czasie my 
zatrudniamy nauczyciela. A za to, że lekarz wystawił to zaświadczenie nie płaci Narodowy 
Fundusz Zdrowia, tylko płacimy my z urzędu gminy. Ja uważam, że jak jest chory to powinien 
Narodowy Fundusz Zdrowia płacić, ale ponieważ, w związku z tym, że idzie pochodne, jak 
pójdzie nam nauczyciel dyplomowany i widzicie, że to jest 6 500 brutto, razy 12 miesięcy to 
łatwo sobie obliczyć. Musimy zapłacić za to i jeszcze dodatkowo nauczyciela przyjąć, więc te 
kwoty od razu rosną i proszę zauważyć, że to jest tylko dopłata do pensji, czyli subwencja 
absolutnie nie pokrywa pensji nauczycielskiej, a nie mówiąc o obsłudze administracyjnej, 
o stołówkach i tych wszystkich rzeczy, dowozu dzieci osób niepełnosprawnych to mamy… 
Jeżeli szkoły funkcjonują, nie ma lockdown`u i tak dalej, to mamy około na dowóz dzieci 20 
000 zł płacimy miesięcznie. Jeszcze proszę Państwa, oprócz tego, na dowóz dzieci 
niepełnosprawnych do szkół to jest kwota 15 000 zł miesięcznie. 15 000 zł miesięcznie, czyli 
do Jadownik proszę Państwa dowozimy dzieci i dowóz zorganizowany przez gminę i proszę 
Państwa tu do Jadownik Mokrych płacimy 5 000 zł za miesiąc. Dowóz przez firmę Poltrans, 
która dowozi nam dzieci do Dwudniaków i do Tarnowa, to jest 6 700 zł i mamy dowóz 
zorganizowany przez rodziców dzieci, tu proszę Państwa jest 3 000 zł, to są rodzice, którzy 
zadeklarowali, że mogą jechać, odwozić dziecko do szkoły, później jechać, później przywieźć 
go i tak dalej. To jest dla nas najkorzystniejsza rzecz ale w momencie, jeżeli my na dzieci liczby 
7 000 zł wydajemy na przewóz 2 czy 3 dzieci, bo jedno jedzie z Biskupic do Dwudniaków, 
a drugie jedzie na okrężną, 1 ma być na 7:00 a drugie na 8:00 i proszę Państwa się zaczyna. 
Mało tego, my możemy to sami zrobić ale musi być tak, jak rodzic jedzie, to rodzic bierze po 
prostu pod opiekę dziecko i jedzie. A my musimy oprócz kierowcy do tego dziecka zapewnić 
opiekuna, więc trzeba i zatrudnić opiekuna, jakby my sami dowozili, cały czas się bijemy 
z myślami co zrobić na następny rok. Są gminy, które mają busów takich jak my 1, 5 czy 4 
i dowożą, jeżdżą, zatrudnionych kierowców, wszystkiego. No to jest jeszcze większa strata tak 
mi się wydaje. Nie wiadomo jak ten problem ugryźć, jak to rozwiązać, ale to są poważne 
koszty. Proszę Państwa, z czego się bierze sytuacja, też 5 000 000 zł do oświaty. To jest 
szokująca rzecz, pamiętacie, większość sołtysów było 2010, 11, 12 robiliśmy reformę 
i w pewnym momencie przy reformie zeszliśmy praktycznie po dwóch latach do 0 dotacji do 
szkół. Proszę zauważyć, że przedszkola to jest zadanie własne gminy i za to pieniędzy 
dostajemy, drobne pieniądze, tylko z tytułu tego, że rząd postanowił, że dzieci nie pójdą od 
6 lat tylko od 7, ale my nie dostajemy dotacji dla tych dzieci co zostali w przedszkolu 10 000 
na dziecko, tylko dostajemy tam 1 500 zł za dziecko. Czyli w związku z tym, 7 500 zł nam 
ucieka, prawda. 50 dzieci, liczmy 80 dzieci, 80 dzieci po, wystarczy tylko po 6 000 zł, to jest 
480 000 zł, później z tego tytułu, że dzieci o rok idą później do szkoły, gmina traci 500 000 zł. 
Nam tego nikt nie wyrównał. Dotacje do przedszkola w całej gminie proszę Państwa to jest 
3 738 000 zł. Jeszcze raz powtarzam, 3 700 000 zł na okrągło. Do niepublicznych, bo mamy, 
obojętnie czy w publicznych czy niepublicznych, to przecież musimy też średnią dać, zresztą 
do niepublicznych dajemy trochę mniejszą, prawda. 1 286 000 zł do niepublicznych, do 
publicznych 2 452 000 zł. Część dzieci, około 30 dzieci jest poza gminą. W Wierzchosławicach 
tam prywatne się otwarło. My na przykład w Radłowie mamy full-zajęte 125 miejsc i po prostu 
więcej już nie możemy, nie jesteśmy w stanie przyjąć, z tytułu możliwości lokalowych. Oddział 
przedszkolny otworzony w Zabawie, Niwka ma, Wola Radłowska ma, Biskupice mają, 
Przybysławice mają, ale przedszkole jest Pasiece Otfinowskiej, więc my musimy tamtej gminie 
płacić pieniądze, więc tu jest same przedszkola proszę Państwa, zadanie własne gminy, 3 800 
000 zł. Czyli inaczej już wygląda sytuacja ze szkłami, patrzę, że same przedszkola nas tyle 
wynoszą. A tutaj, my proszę Państwa, jak byłem na forum Wójtów, Burmistrzów i cały czas 
był Minister Cieślak i rozmawiałem z Wojewodą, z Marszałkiem, chociaż mają mniejszy wpływ, 
ale te głosy są słyszalne wszędzie w gminach. Sprawdzaliśmy czy u nas jest źle, czy u nas jest 
gorzej, czy u nas jest lepiej. Jak sprawdziliśmy sąsiednie Gminy ile uczeń kosztuje. My 
dostajemy dotacje rzędu 10 000 zł na ucznia, a koszt wynosi, na ucznia u nas chyba tam macie 
napisane, 15 700 zł. Czyli prawie połowę więcej nas kosztuje uczeń, niż to co dostajemy 



dotacji, bo ja mówię, to jest administracja, dowóz dzieci, dowóz niepełnosprawnych dobór 
stołówki i tak dalej. No są, można szukać różnych rozwiązań, można szukać tak, jak 
w niektórych gmina zrobili, że rozwiązali stołówki i jest tylko catering i wtedy ucieka nam z 10 
osób prawda z zatrudnienia i tylko jest przetarg ogłoszony. Także, w każdym bądź razie, 
musimy się na pewno pochylić nad tym i nad rozwiązaniami, przede wszystkim jest kwestia 
utrzymania pracowników administracji szkolnej, czy tyle jest potrzebnych, czy tyle 
niepotrzebnych. Dzisiaj Proszę Państwa nawet opieka musi jechać z dziećmi, dodatkowy 
nauczyciel i tak dalej, świetlice. To nie są proste rzeczy, to się wydaje tak nam, że najlepiej 
cięcia zrobić i wszystko będzie dobrze ale tak jak mówię, to jest poważny problem i poważny 
problem jest nie tylko, bo jak mówię, patrzyliśmy na sąsiednie Gminy Żabno, Borzęcin, 
Wierzchosławice, poziom jest taki sam jak w Radłowie. Czyli ten sam problem jest wszędzie. 
Rozmawialiśmy na forum Wójtów, Burmistrzów w Krynicy, poziom jest taki sam, a nawet 
jeszcze gorszy. Mają sytuację jeszcze gorsze, bo mają szkoły, które mają po 28 dzieci, 31 dzieci 
i nie pozwolą im nic z tym zrobić i muszą po prostu siedzieć i utrzymywać i to jest problem, bo 
te dzieci mogą się zmieścić. Tak jak ja mówię, u nas też można by było przeróżne reformy 
i jeszcze dodatkowe i my wiemy jak to w prosty sposób załatwić, ale to nie o to chodzi, no nie 
będziemy tutaj dyskutować, bo dyskusja będzie trwała do rana i dalej nie rozwiążemy, więc to 
musi być osobna. Ja jeszcze raz tylko chcę powiedzieć, Proszę Państwa, teraz tak jest no i teraz 
Pan przede wszystkim Radny Madej, który prowadzi taką szkołę niepubliczną i ma pojęcie 
o tym jak to wszystko wygląda i też jest sytuacja taka, że no nie chcę burdy wywołać, no bo 
na przykład Zabawa jest i Wola Radłowska, dopłacamy do Zabawy, do Woli Radłowskiej tyle 
i tyle pieniędzy do Radłowa i pomimo, że dopłacamy do szkół, to inwestycje w tych 
miejscowościach idą tak, jakby nic się nie działo po prostu, bo te szkoły. Jak by przyszło 
do rozwiązywania szkoła, albo do reformy szkół, to mówimy, nic nie chcemy, zostawcie nam 
szkołę. Ale o tym zapominają za dwa tygodnie, na następnym zebraniu mówię, co nas to 
obchodzi, szkoła jest ale ja chcę chodnik, ja chcę to, ja chcę tamto i do widzenia. Jesteśmy, 
żyjemy w społeczności tak zorganizowanej, że jesteśmy wszyscy razem i wszyscy wspólnie 
odpowiadamy i za budżet gminy i za to co się dzieje w gminie. Jest to problem, który musi być 
rozwiązany, ja w pewnym sensie też nie godziłem się. Były głosy z sali tam na forum wójtów, 
w którym dyskusja była na temat oświatowy i wiem, że taka dyskusja też się w Ministerstwie 
Edukacji rozwija, pojawia się i cały czas dyskutują, bo my w pierwszym rzędzie chcemy, żeby 
po prostu pensję nauczycieli wzięli Ministerstwo Edukacji Narodowej. Oni żeby płacili, a nie 
samorządy, bo wszystko zostało zwalone na samorządy. Jeżeli by tylko to zrobili, to proszę 
zauważyć z tych wyliczeń wynika, że nam zostaje 1 335 000 zł. Prosta sprawa i my mamy 
dopłaty do tego później 1 000 000 zł, jako samorząd sobie damy radę i utrzymamy. Jakby 
wzięli, czyli nauczycieli, a my później jakoś budynki sobie damy radę z podatku, przecież ludzie 
podatki płacą i utrzymać. Ale są głosy takie, dobrze, ale te szkoły muszą funkcjonować nie 
samymi nauczycielami, tylko też pracownikami administracji, sprzątaczki, obsługa, 
konserwatorzy. Ktoś musi sale zamknąć i tak dalej. Więc proszę sobie wziąć razem z obsługą, 
a my sobie znowu sami budynki, bo to są nasze, utrzymamy. Na więc dyskusji jest wiele co 
z tego wyniknie. Wiem, że każdy rząd podchodził do formy i żadnemu rządowi nie udało się 
nic zrobić. A co będzie, to zobaczymy. Musi być jakiś przełom, bo proszę zauważyć, że to jest 
już ponad 30, jeżeli 15, to mamy ponad 1/3, prawie 40% budżetu, to rozmawiamy tylko 
i wyłącznie o szkołach i o niczym więcej, prawda? A są inne działy. A to jak powiedziałem 
zostało scedowane na jednostki samorządu terytorialnego i my się z tym borykamy. Także 
to jest problem, którego w tej chwili nie rozwiążemy. Mamy, ja dziękuję Pani za to, że 
przygotowała tę analizę. Ta analiza jest dokładna. Wczoraj jeszcze ją poprawiliśmy o te wyniki 
i te wszystkie pochodne płac i tak dalej i wiemy na czym stoimy. Teraz jest kwestia tego 
co należy zrobić, a co my możemy, co jest w naszej kompetencji i na co nam pozwoli 
kuratorium, czy można było. Ja miałem pomysły też między innymi takie, żeby Radów była 
jedna szkoła publiczna, filia była Wola Radłowska i Zabawa. O co to chodzi? Raz o przerzucanie 
nauczycieli, którzy nie mają etatu i uzupełnianie, żeby nie przyjmować mnóstwo nauczycieli, 
tylko po prostu lepiej dać dwie, trzy godziny nadgodzin, w związku z tym, wtedy po prostu ja 
nie płacę całego etatu, nie muszę myśleć o nowym etacie i to jest rozwiązanie, prawda. I o to 
będę prosił, żeby nad tym pomyśleć. I mało tego, jest sytuacja taka, którą muszę powiedzieć 
Sołtysom i Radnym, bo są sytuacje takie, że mamy w szkole, na przykład w Zabawie, był taki 
rocznik 6 dzieci. A na Woli 9 dzieci, 5 nawet było. Ja pojechałem do Kuratorium i mówię tak, 



proszę mi zezwolić, że ten, bo i tak autobus tam jeździ, że te 5 dzieci z Zabawy przewiozę do 
Woli Radłowskiej i będzie 14, to i tak mała ale nie proszę zobaczyć, kadrę tu utrzymywał i tu. 
Przecież ja przy tej samej kadry, nie zwiększając kadry Woli Radłowskiej, przyjmuje te dzieci. 
W drugim roku jakby była sytuacja, na przykład, że na Woli Radłowskiej jest 4 dzieci, a tam 
jest z 11. Przewożę te 4, zawożę, bo i tak tam jedzie autobus, zawożę po prostu do Zabawy. 
W związku z tym luki by były oddziałów, czyli te klasy jakby było 8 oddziału to by było 6, 
w drugiej tej 6 ale dwie szkoły, by funkcjonowały bez jakieś likwidacji, prób likwidacji dwóch 
szkół. I to jest po prostu najlogiczniejsze w ten sposób, co możemy bez szkód dla lokalnej 
społeczności zrobić, czyli nie likwidują szkół, żadnej ze szkół, utrzymać to, że ekonomia będzie 
na lepszym poziomie, a przede wszystkim proszę Państwa, wierzcie mi, że żadna rywalizacja 
w klasach pięcioosobowych czy czteroosobowych, to jest krzywdzenie dziecka po prostu. 
To jest bzdura, że ktoś mówi, że tam dzieci będą geniuszami, diamentami. Nigdzie się to nie 
potwierdziło i w żadnych klasach. Nawet klasy społeczne jak są to jest 14 dzieci, tak przyjmują, 
oni nie zwiększają ale mówię, a jak jest mniej, to już jest zmartwienie, bo po prostu poziom 
rywalizacji jest żaden, bo te dziecko chociażby było dziesięciokrotnie pytane to ono i tak się 
nie przygotuje, a jest jedno dobre, a reszta po prostu odbiega od sytuacji. Także w tym 
kierunku jak byśmy poszli, to jest urealnienie administracji, do tego administracji, której mamy. 
Kwestia stołówek na przykład w Radłowie, czy jest potrzebne dwie stołówki, a może by 
wystarczyła jedna, piękna, zmodernizowana. Jest kwestia, że znowu jak jest stołówka, to nie 
ma pomieszczeń, żeby te dzieci mogły jeść, przewozić, wywozić na drugi koniec znowu szkoły 
te obiady, które, te posiłki i to jest pies pogrzebany, że sytuacyjnie te kuchnie są źle 
rozwiązane. No możemy, no u nas nie jest takie społeczeństwo prężne, żeby powiedzieć, że 
tak gminie mogę przykłady podać i możemy pojechać tam z Radnymi, jakby chcieli, że są 
spółdzielnie socjalne utworzone na zasadzie, czyli dajemy spółdzielnia socjalna, która stołówki 
prowadzi w gminie, czyli zaopatruje, wszystko gotuje, taka spółdzielnia socjalna, która jest 
dotowana przez Państwo, powiedziałem dotowana w większości przez Państwo i oni oprócz 
tego wykonują usługi też zewnętrzne, czyli jak robią liczmy tam: pierogi z mięsem, z kapustą, 
gołąbki i sprzedają to społeczności, mają od razu dodatkowe z tego tytułu dochody. I to jest 
w wielu gminach praktykowane i bardzo dobrze się to sprawdza. Ale to tak jak powiedziałem, 
dzisiaj jest, też mamy krótki czas, jest pole do dyskusji, ja myślę, że grudzień, styczeń, proszę 
Państwa, trzeba jakieś podjąć decyzje i czy możemy, czy Kuratorium nam pozwoli na te ruchy, 
które po prostu ja w tej chwili wypowiedziałem. Obawiam się może, że po prostu możemy się 
omówić, a sytuacja może się wydać taka, że Kuratorium na pewne rzeczy nie pozwala. Nie 
pozwala, ale i nie daje pieniędzy, o, tak bym powiedział. I problem zostaje dalej w gminie. 
Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo, oddaje głos Panu Przewodniczącemu.  
 
Wiceprzewodniczący Paweł Jachimek: 
Ja króciutko, Panie burmistrzu, Szanowna Rado. No, bo problem oczywiście żywotnie dotyczy 
mnie, jako człowieka uczącego w szkole. Pan burmistrz o tym w zasadzie powiedział, bo 
w swojej wypowiedzi rzekł, gdyby rząd zechciał finansować płace nauczycieli, tak. Po prostu 
użyjmy zdania wprost, żeby to wybrzmiało, bo kolega Zbigniew powiedział, żeby usłyszeli 
Państwo sołtysi oraz ludzie nas oglądający. Otóż to wszystko powinni usłyszeć Państwo 
rządzący. Nie tylko z tego rządu tylko z wszystkich innych poprzednich rządów. Powiedzmy 
krótkim prostym zdaniem. Finansowanie Oświaty w tym kraju jest złe, jest chore, jest 
nienormalne i głupie po prostu i stąd wynikają problemy. I najbardziej obrzydliwe w tym 
wszystkim jest to, że my o to tu siedzimy, niektórzy sobie myślą o szkołach to czy inaczej, 
myślą sobie o nauczycielach, a po prostu problem polega między innymi na tym, bo nie 
wyłącznie na tym, że finansowanie oświaty w tym kraju jest po prostu złe. I chciałbym jeszcze 
jedno też powiedzieć, bo w takim suchym przekazie jak słyszymy tą analizę, że te 95% tych 
pieniędzy to pensje nauczycieli. To ktoś kto się na tym nie zna, nie czuję tych spraw, albo tak 
jak większość społeczeństwa najchętniej by nauczycieli wysłałby w kosmos, no to myśli sobie 
tak, no czyli oni po prostu za dużo zarabiają. 95% przeżerają tego budżet, co Państwo 
na szkołę daje. A ja Państwu chcę powiedzieć jakby od innej strony, bo tego się głośno 
w społeczeństwie za bardzo nie mówi tylko ja, ponieważ ja tam pracuję, ja to wiem. Otóż 



od jakiegoś czasu dyrektor jak ma w szkole wakat to ma obowiązek zgłosić to, że ma wolne 
godziny do Kuratorium Oświaty i na stronie Kuratorium Oświaty wisi, że jest wolny etat nie 
wiem dla tam anglisty, matematyka i tak dalej. To jak ktoś mi nie wierzy, to zerknijcie sobie, 
bo strona Kuratorium Oświaty w Krakowie jest zrobiona dość przejrzyście, to bardzo łatwo 
znaleźć. Ilu w Małopolsce brakuje anglistów, matematyków, fizyków i tak dalej, bo jak ktoś ma 
podjąć potwornie ciężkie studia, na przykład językowe anglistyczne, wiem coś o tym, bo moje 
dziecko studiuje właśnie język obcy, siedzi nieustannie ucząc się słówek, gramatyki i tak dalej. 
Ciężkie studia z fizyki, z chemii i tak dalej i ma przyjść, a propozycja dla nauczyciela na dzień 
dobry jest taka, że nie wiem, puszki może w rowach zbierać i mniej więcej taką samą kwotę 
spokojnie zrobi, no to w samej Warszawie, słuchajcie, brakuje w tym momencie 900 
nauczycieli. I nie odbywają się w niektórych szkołach zajęcia z fizyki i z angielskiego i tak dalej. 
900 w Warszawie, pomyślcie jaki to jest problem w całym kraju, w skali całego kraju, bo to 
jest tak, że może się komuś wydawać, że nauczyciele zarabiają za dużo. Ja nie uważam, 
że zarabiam za mało, ani za dużo, wystarcza mi na życie. Natomiast zachęta dla młodych ludzi, 
żeby przyszli do szkoły jest zerowa i jak pójdzie to dalej w takim kierunku, to w tym kraju 
po prostu nikt w szkole pracować nie będzie chciał i to wtedy dopiero będzie poważny problem, 
tyle, dziękuję.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Bardzo proszę Panie Radny. 
 

Radny Zbigniew Madej: 
Dwa słowa Panie burmistrzu. Przyznając nagrody, bo jestem w komisji do przyznawania 
nagród, Pana Burmistrza, zauważyłem taką rzecz nie, że szkoły niepubliczne i małe szkoły 
no w tym roku średnia ocen w jednej ze szkół było dwóch uczniów, 6. W Biskupicach, 2 lata 
temu, na 12 klasową szkołę, 3 miałem laureatów, którzy mieli 5.7, 5.6. To nie jest też tak, 
że małe szkoły, małe klasy i tu Pan Radny Paweł się też ze mną zgodzi, to też dużym zależy, 
że nauczyciel jest dobry, rodzic pomaga, dokładnie tak. I niestety zdolności też uczniów, także 
nie jest to też prawdą, że w dużych klasach są sami geniusze, w dużych są słabi uczniowie, 
dziękuję, tylko w gwoli informacji.  
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Nie jest to też regułą, zdalne nauczanie wszystkich fajnie…  Wystarczy, że ktoś przy 
komputerze siedział, a nie uciekał, nie chował się, także po prostu mamy nadzieję, że się 
proszę Państwa nie wróci do tego, do lockdown`u, bo jest masakra, chociaż mamy już parę 
klas wyjętych i nie chodzą, jest zdecydowanie to ale proszę Państwa problemy, to co Paweł 
powiedział, mamy psychologa zatrudnionego specjalnie proszę Państwa, praktycznie na cały 
etat, bo problemy są, że dzieci po prostu nie umieją się, nie umieli się odnaleźć, bo to już jest 
coraz lepiej, oby tak było dalej, w tej społeczności. Jedyną świętą rzeczą, którą po prostu 
uważali, w którą trzeba patrzeć, to był smartfon i więcej poza tym nic. Jeszcze do tego im 
dołożyliśmy komputer, jeżeli w tym komputerze siedzieli po 4 godziny, 5 prawie na lekcjach, 
to jeszcze dostawali zadania domowe, w którym jeszcze trzeba było siedzieć 3 godziny. 
Mówimy, że dziecko nie powinno więcej przebywania jak dwie godziny przy komputerze, 
a siedzieli po 6 godzin przy komputerze, więc pokochali komputer bardziej niż rodziców 
i smartfon bardziej niż rodzeństwo. Na tym bym zakończyło, może dziękuję.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo Panie burmistrzu, bo to już padły takie słowa, żeby te dyskusję na temat 
szkolnictwa, to co trzecia sesja i cały czas dyskutujemy i dyskutujemy we własnym gronie. Ja 
proponuję, tak jak Pan burmistrz powiedział, zwołać Komisję Oświaty, czy tam w ogóle 
i podyskutować na temat oświaty ale w szerszym gronie, Pani Kurator zaprosić, może przyjmie, 
spytać na co nam pozwoli, na jakie ruchy i nie będziemy po prostu co trzecią sesja sobie 
zabierać czasu i dyskutować po godzinie o tym samym i o tym samym i wracać do tematu, 
który był już 10, 11, 12 lat temu. Także myślę, że to jest najlepsze rozwiązanie.  
 

 
 



Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
I zaprosimy dyrektorów szkół też, dyrektorów szkół trzeba zaprosić przede wszystkim i żeby 
oni przekazali jakie tam, co uważają, bo to trzeba wszystkich wysłuchać ale to może bardzo 
dobry pomysł, panią Kurator.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Na co nam pozwolą, na jakieś decyzje, bo my tu będziemy omawiać.  
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Bo jeżeli, to co powiedziałem o tych filiach i tak dalej, i te szkoły, nie wiem, oburzenie 
społeczeństwem, że będą filie Radłowa a dalej lecimy do Wola Radłowska, to trzeba jasno 
przedstawić i po prostu my podejmujemy decyzje, te szkoły będą dalej istniały, ale możliwość 
nie otwierania oddziału w jednym roku i przewożenia tych dzieci, to wydaje mi się, że to by 
było idealne rozwiązanie, które by rozwiązało w 50% to co mamy, te co mamy, te po prostu 
dopłaty.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dobrze, dziękuję bardzo, przystępujemy do przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań 
Oświatowych Gminy Radłów za rok 2020/ 21. 
Proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem informacji, proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 
Wyniki głosowania: 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 
Informacja została przyjęta jednogłośnie. 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 

 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Kolejny punkt dzisiejszej sesji to jest podjęcie uchwał. 
 

a) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania na terenie Gminy Radłów; 

 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był omówiony wczoraj przez Pana Kierownika na wspólnym posiedzeniu komisji. Czy są 
jeszcze jakieś pytania od Państwa Radnych? Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć tą uchwałę 
bez czytania(Radny J. Żurowski). Kto z Państwa Radnych jest za, proszę o podniesienie ręki. 
Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. Proszę o naciśnięcie przycisków.  

 
Głosowano w sprawie: 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie Gminy Radłów. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 



Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, 
Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, wszyscy obecni na sali. 

 
b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był wczoraj omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli są jeszcze jakieś 
pytania to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby również przyjąć projekt uchwały bez 
czytania(Radny J. Żurowski). Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem, proszę o 
podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
Za: 10, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (10) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, 
Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
Wstrzymuję się (2) 
Bogdan Padło, Adam Radamski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, 2 Radnych się wstrzymał od głosu. 
 
 
c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był wczoraj burzliwie omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, jeżeli są jeszcze 
jakieś pytania lub wątpliwości to bardzo proszę. Nie widzę, jest wniosek, aby przyjąć. Bardzo 
proszę Panie burmistrzu. 

 
Wiceburmistrz Wiesław Armatys: 
Ja przepraszam, że wchodzę w słowo ale tu Państwo sołtysi mówią, że oni tam niewiele wiedzą 
co się dzieje z podatkami. Znaczy to tak, materiały wiszą w internecie to już kiedyś było 
omawiane, ale to tak z założenia proszę Państwa to nie wiem czy Pan burmistrz chce mówić 
czy ja mam o podatkach powiedzieć? Założenie jest takie, że podatki idą o stopień inflacji plus 
minus 10%, zarówno podatek od nieruchomości, jak i podatek od środków transportu i zostaje 
utrzymana cena maksymalna żyta, która jest w stawkach urzędowych proponowana. No i to 



w zasadzie mam tutaj tyle do omówienia. Średnio te podatki od nieruchomości, środków 
transportu idą 10% do góry, rolny będzie uzależniony od nowej ceny żyta, która jest chyba 
61,48 zł. No to niech Pan sobie w sklepie zobaczy jaką Pan ma inflację, natomiast, proszę 
Państwa, to też to wczoraj było na komisjach rozmawiane, jak Państwo wiecie, Gmina 
w związku z nowymi propozycjami podatkowymi, Polskim Ładem, będzie uboższa o prawie 
1 900 000 zł dochodów, jest to zrekompensowane w następnym roku kwotą 1 200 000 zł, 
którą mamy otrzymać z budżetu Państwa. Obniżenie podatków następuje ponieważ kwota 
wolna od podatku jak wiecie podnosi się do 30 000 zł, mamy potężne ubytki w PIT-ach i CIT-
ach, i to jest równoznaczne z tym, że Gmina będzie otrzymywała dużo mniejsze dotacje, dużo 
mniejszy budżet, w związku z tym cena energii, którą tutaj mamy, teraz sygnały po 
przetargach, będzie około 90% idzie idzie do góry… i no cóż więcej powiemy, no to 10% 
proponujemy cenę podwyższenia podatków i w zasadzie takie było stanowisko wypracowane. 

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Proszę Państwa, jesteśmy po przetargu. 16 gmin uczestniczyło w przetargu na energię 
elektryczną, mamy 86% wzrostu. Czyli oświetlenie uliczne, domy kultury, domy, szkoły i tak 
dalej, 86% do góry, więc jeżeli ktoś mówi, że inflacja jest 7%, no to gratuluję, bo ja tych 7% 
nie widziałam ani w sklepach ani nigdzie i nawet na nawozach to jest 1 000 zł poszły na 3 000 
zł. To jest 300%, a także nie opierajmy się na danych gusowskich, bo one są mylne, nie mylmy 
gazu, butla gazu kosztuje 70 zł. Proszę Państwa, obniżenie podatku, tak jak tutaj pewnie 
kontrowersje będą, ja się zgadzam, sąsiednie Gminy zrobiły to samo, czyli oddam na Borzęcin 
a nie Wierzchosławice, nie obniża ceny żyta. Każde obniżenie ceny żyta o ileś tam procent 
powoduje to, że od Państwa dostajemy, ile obniżymy to dostaniemy tyle mniej subwencji. 
Pokazane, czyli Państwo jesteście Gmina bogata, obniżyliście, to wam obniżymy subwencje 
ogólną, bo my oprócz podatku żyjemy na subwencji proszę Państwa, Państwowej. Z PIT-u, 
czyli to co dostajemy od ludzi, żebyście mieli pełną świadomość, dostajemy 40% z PIT-ów, czy 
z każdego ważnego podatku, z emerytury, każdego mieszkańca dostawaliśmy 40% do Gminy. 
Na dzień dzisiejszy, jak kwota wolna od podatku była 1 300 zł, a podnosi się na 30 000 zł, czyli 
przez cały rok u tych, którzy mają 2 500 emerytury, 2 500 wypłaty, te 500 zł zostaje im 
w kieszeni, my nie dostajemy nic, zero. A z każdego 500 zł było w Urzędzie Gminy 200 zł. 
W związku z tym, my chcąc w ogóle, żeby mieć na utrzymanie i na wkłady własne w ogóle do 
projektów, które chcemy robić, tak jak teraz, żebyście wiedzieli, bo nie byliście na tym, 
dostaliśmy 2 pule pieniężne, 1 pulę pieniężną, największą, dostaliśmy prawie 5 000 000 zł na 
drogi, które będą robione w każdej miejscowości praktycznie, do której stan dróg był 
najgorszy. Tam musimy mieć też wkład własny, są gminy, które mają takie problemy, że nawet 
wracają pieniądze, bo nawet tego 10% wkładu własnego nie mają, bo po prostu mają budżet 
pozapychany. I nic nie mogę z tym zrobić, także my musimy się ratować, na ten rok musimy 
tak zrobić. My obliczamy, że wkładu własnego, znaczy wkładu z PIT-u będziemy mieć około 
1 900 000 zł mniej, bo tą analizę przeprowadzała grupa zewnętrzna. Na nasze zlecenie i mamy 
takie dane. Ja tylko wam powiem, że miałem spotkanie z jednym przedsiębiorcą, który działa 
na terenie gminy Radłów i w pewnym roku nam przyniósł 1 800 000 zł, a tak to rocznie około 
700 000, 800 000 zł z jego PIT-u wchodziło, nie będziemy mieć tylko od jednego Pana nic, bo 
wszystko przekłada na spółkę, spółka zarejestrowana w Krakowie i 0 grosza. Także może być 
sytuacja taka, że w przyszłym roku ani budżetów nie będzie sołeckich ani niczego, bo po prostu 
nie będziemy mieć pieniędzy. I musimy ten rok po prostu tak zrobić, żeby zobaczyć na czym 
stoimy, jak sobie damy radę. Jak będzie dobrze, to po prostu wrócimy do tej sytuacji, że na 
przykład rolnikom obniżymy tą cenę żyta, tak jak zrobiliśmy poprzednio, ale w tym roku 
prosiłbym, żeby niestety, no każdy musi z nas jakoś poczuć się odpowiedzialny na to, na stan 
finansów gminy i musimy jakoś to, na pewno nie mamy jakieś wybujałej fantazji, nie 
rozrzucamy pieniędzy byle jak, byle gdzie, bo każdą złotówkę przewracamy trzykrotnie czy 
czterokrotnie i oglądamy to, chcieliśmy zrobić w poszczególnych miejscowościach najlepiej, 
chcemy ogłosić w ciągu 6 miesięcy przetarg na te drogi i po prostu na kanalizację Brzeźnicy, 
bo dostaliśmy pieniądze na kanalizację Brzeźnicy, plus na dokończenie kanalizacji Łęki 
Siedleckiej, czyli mała Sanoka i podejście do Siedlca i tam też ciągle będą pieniądze. Źle by 
było, abyśmy te pieniądze zwracali i nie mieli na wkład własny. Także bardzo proszę Radnych 
o podejście takie do, obowiązkowe, do tego i spróbować zrobić i przeczekajmy ten rok 
i zobaczymy co będzie. Wszyscy będziemy mądrzejsi, a niestety wszyscy tej galopujące, 



szalejącej inflacji musimy jakoś się przeciwstawić. To co było zrobione, już nie będę mówił, 
za późno pewne kroki poczynione i to co się dzieje, oby tylko się zatrzymało na 7 % to będzie 
dobrze. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, był wniosek złożony, by przyjąć ten projekt uchwały bez czytania (Radny P. 
Jachimek). Kto z Państwa Radnych jest za proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto 
się wstrzymał? Dziękuję. 

 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
Wyniki głosowania 
Za: 9, Przeciw: 2, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (9) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Adam 
Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska 
Przeciw (2) 
Piotr Kapera, Jerzy Żurowski 
Wstrzymuję się (1) 
Bogdan Padło 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, 2 było przeciw, 1 Radny wstrzymał się 
od głosu. 
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
d) przyjęcia zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków dla obszaru gminy Radłów; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był omówiony wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli są jeszcze jakieś 
pytania do Pana prezesa to bardzo proszę. Nie widzę, również jest wniosek (Radny P. 
Jachimek), żeby przyjąć projekt uchwały bez czytania. Kto z Państwa Radnych jest za 
takim wnioskiem proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
 
 



Głosowano w sprawie: 
przyjęcia zmiany Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków dla obszaru 
gminy Radłów. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, więc wszyscy obecni na sali. 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
 
e) wyrażenie zgody na wynajęcie nieruchomości dotychczasowemu 
najemcy; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był omówiony przez Pana Tadeusza Cieśle wczoraj na wspólnym posiedzeniu 
komisji. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania lub wątpliwości to bardzo proszę. Nie ma. Jest 
wniosek, aby przyjąć tę uchwałę bez czytania (Radny P. Jachimek). Ta uchwała dotyczy 
wynajęcia nieruchomości w Woli Radłowskiej. Kto jest za takim wnioskiem, aby przyjąć 
uchwałę bez czytania proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenie zgody na wynajęcie nieruchomości dotychczasowemu najemcy. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, więc wszyscy obecni na sali. 
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
 



 
f) wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu 
dzierżawcy; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dotyczy to wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu 
dzierżawcy i to dotyczy miejscowości, działka położona w Glowie. Temat również był 
wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Czy są jeszcze jakieś pytania, 
wątpliwości? Nie ma. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania (Radny P. 
Jachimek). Kto jest za takim wnioskiem proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy.  
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, więc wszyscy obecni na sali. 
  
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
 
g) wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości mienia 
komunalnego; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat dotyczy działki położonej w Marcinkowicach i był omówiony wczoraj na 
wspólnym posiedzeniu komisji. Jeżeli są jakieś wątpliwości lub pytania to bardzo 
proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania (Radny P.Jachimek). 
Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem proszę o podniesienie ręki. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
 



Głosowano w sprawie: 
wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości mienia komunalnego. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, więc wszyscy obecni na sali.  
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
 
h) Programu Współpracy Gminy Radłów z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2022; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat był wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji przez pracownika urzędu 
gminy. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania to bardzo proszę. Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć 
uchwałę bez czytania (Radny P. Jachimek). Kto z Państwa Radnych jest za proszę 
o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
Programu Współpracy Gminy Radłów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, wszyscy obecni na sali. 
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 



 
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, tym razem przez 
Panią Skarbnik. Jeżeli są jakieś pytania lub wątpliwości bardzo proszę o zabranie głosu. Nie 
widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania (Radny P. Jachimek). Kto z Państwa 
Radnych jest za, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, wszyscy obecni na sali. 

 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 

 
 
j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021; 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Temat również był wczoraj omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, tym razem przez 
Panią Skarbnik. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Jest wniosek, aby przyjąć uchwałę bez 
czytania (Radny P. Jachimek). Kto z Państwa Radnych jest za, proszę o podniesienie ręki. Kto 
jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
 
 



Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, wszyscy obecni na sali. 
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 

 
 
k) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Uchwała dotyczy zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2021 rok. Temat również był omówiony 
przez pracownika urzędu gminy. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania to bardzo proszę. Jest wniosek 
również, aby przyjąć uchwałę bez czytania (Radny P. Jachimek). Kto z Państwa Radnych jest 
za, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
 
Głosowanie: za 12 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 
Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.. 
Wyniki głosowania 
Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Za (12) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr 
Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, 
Justyna Zborowska, Jerzy Żurowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, Wojciech Rudziński 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, wszyscy obecni na sali. 
 
Przystąpiono do kolejnego punktu. 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Na tym zakończyliśmy dzisiaj podejmowanie uchwał. Jest prośba od Pana burmistrza, aby 10 
minut przerwy.10 minut przerwy. 

  
[CZAS TRWANIA PRZERWY 20 MINUT.] 



 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Proszę wszystkich o uwagę, wznawiam obrady sesji Rady Miejskiej w Radłowie. I po przerwie 
przystępujemy do punktu 7, a jest to informacja z działalności burmistrza w okresie między 
sesjami, bardzo proszę Panie burmistrzu, oddaje panu głos. 

 
 
7. Informacja z działalności Burmistrza Radłowa między sesjami. 
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dobrze dużo czasu nie mamy, popatrzę na czas, żebym, zazwyczaj 45 minut to trwa, dobrze 
zdążę. Proszę Państwa, dobrze się pośmiać, miło widzieć przede wszystkim sołtysów, bo dawno 
my się nie widzieli, także super, że przyszliście. Proszę Państwa, czas jest gorący, zachowujmy 
maseczki, odległości i tak dalej, bo jest sytuacja nieciekawa. Proszę Państwa, ale mówimy o, 
byliśmy przed chwilą, powiem wam, że na temat podatków była bardzo burzliwa komisja 
i dlatego tu mniej było dyskusji. Nikt nie chce podwyższać, my też nie chcieliśmy podwyższać, 
chcieliśmy to zminimalizować jak po prostu się dało najmniej ale po prostu, no niestety wiemy 
jaka jest sytuacja ta co powiedziałem, musimy zobaczyć jak ten rok przetrwamy. Zobaczymy 
co będzie KPO, czyli Krajowej Planu Odbudowy porozumienia z Unią Europejską w dalszym 
ciągu nie ma, nie wiem jakie pieniądze przyjdą, a jak przyjdą, mówimy o dofinansowaniach 
najwyżej 85%, 80% i zmniejszających się, także jeżeli pieniądze przyjdą my też musimy mieć 
pieniądze na wkład własny. Znowu za miesiąc będzie sesja budżetowa, w którym zobaczycie 
jakie są przymiarki, cięcia we wszystkich działach są bardzo duże. Nadróbkę jeżeli będziemy 
mieć to tylko na poczet zapłat z poprzedniego roku. Liczymy, że nadwyżka około miliona 
złotych, ale na poczet płatności praktycznie czyli jak spłacimy płatności to praktycznie 
zostaniemy na 0. Cięcia we wszystkich działach. Tak powiedzieliśmy, według naszych obliczeń 
1 900 000 zł będzie mniej. Liczby 80% dofinansowania czyli 4 to podzielić, to jest inwestycji 
około 8 milionów na daną gminę. Panie Sołtysie proszę bardzo, bo mówię do Pana, też wiem, 
że ma Pan aparat, dobrze słyszy. Proszę Państwa, więc no musimy wszyscy po prostu 
popatrzeć na ten rok co będzie i zobaczymy co będzie dalej. Tak jak powiedziałem 
przeprowadzony został przetarg na energię elektryczną, która wzrosła o 86%, a nie wiemy co 
będzie z gazem, bo z gazem jest, proszę Państwa, wy patrzycie na rachunki i przychodzą na 
bieżąco i popatrzeć sobie ile jednostkowo, bo tam jest różnych rzeczy, ile jednostkowo. Mogę 
powiedzieć tylko wam, że jedna Gmina przeprowadzała przetarg na gaz i jeżeli cena 
jednostkowa kilodżula była na przykład na poziomie 0,09, czyli 9 setnych złotówki, czy 9 gr. 
Został zrobiony przetarg, wyszedł 19 groszy, czyli 100%. Nie podpisano tego, unieważniono 
przetarg, zrobiono następny przetarg. Z tego 19, zrobiło się 31. Unieważniono teraz jest 46. 
Z 9 groszy na 46. Proszę zobaczyć co się dzieje z gazem, tak jak powiedziałem. Butla gazowa 
kosztowała 30 zł jak ja pamiętam kupowałem, dziś podobno 70 zł czy 72 zł. 85 tu słyszę od 
Pana Przewodniczącego. Więc proszę Państwa jest sytuacja taka i co już nie mówię, co 
z programem ochrony powietrza dla Województwa Małopolskiego, w którym mówią, że do 
końca przyszłego roku kopciuchy mają być wszystkie te stare zlikwidowane. Niby węgiel też 
z 900 na 1 500 poszedł i też nie wiadomo czym palić, więc pytanie czy po prostu są, tak jak 
my mieszkamy i ludzie mają robione drewna i czy drewnem dojdziemy do tego, że trzeba palić 
drewnem. I co z programem ochrony powietrza. 
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Panie burmistrzu, niektórzy już nie mogą, bo wymienili piece. 
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Że niektórzy nie mogą, ale ile jest gospodarstw. Ale to ja mówię tak głośno i też Urząd 
Marszałkowski się zastanawia czy jakieś terminy nie przesunąć i tak dalej, bo cena gazu, 
wszyscy jak był gaz w miarę taki porównywalne spalanie z węglem. Nie było problemu, ale 
proszę Państwa teraz się robi problem i z utrzymaniem domostw i tak dalej, nie. Ale to mniejsza 
z tym, to jest tylko proszę Państwa tak, mówiłem też wcześniej o tym, że byłem na forum 
Wójtów, Burmistrzów, które są właśnie problemy poruszane i też głównym tematem było 
proszę Państwa sytuacja odnośnie taryf, odnośnie szkolnictwa, gdzie gminy bardzo dużo 



dopłacają. W przyszły czwartek jesteśmy umówieni z Wodami Polskimi i też rozmawiałem, 
o tutaj z Glowa są Panowie, na temat na temat wałów w Glowie na Dunajcu, więc pani 
z Krakowa powiedziała, Pani magister Sikora, że po prostu monitorują to, tam też została już 
wykonana jedna inwestycja na 400 000 zł no i dalej jak będą mieć pieniądze, to będą robić 
to tak dla przypomnienia i dla sołtysa wiadomość taka, że wszystko jest ponad planem. Na plan 
mają, wszystko jest uzależnione od pieniędzy. Ale jedziemy tam w czwartek jeszcze 
porozmawiać razem, zdjęcia aktualne i tak dalej, żeby wszystko mieli, to jesteśmy tam 
przygotowani i jeszcze właśnie z tymi Wodami Polskimi na temat to, co Pan Radny Padło mówił 
na temat drogi koło wałów, wzdłuż wału, to jest niby praktycznie jako używana teraz jako 
ścieżka rowerowa i też sprawy własności i wydzierżawienia od Wód Polskich części działek, 
żebyśmy mogli właśnie w najbliższej perspektywie zrobić tą droga, bo tam droga się całkowicie 
już rozwala. Nie mogliśmy tego zrobić na dzień dzisiejszy, chociaż mamy proszę Państwa, 
bo po prostu no nie jesteśmy własnością. Jeżeli sołtysi chcę wiedzieć, bo nie byli, chyba nie 
wiedzą gdzie będą drogi robione, to mogę wam powiedzieć. Powiedzieć wam? Powiedzieć 
wam, dobra. Więc Marcinkowice, liczmy, bo Pani sołtys jest, odwrócę się, Marcinkowice robimy 
drogę, to co jest koło Pana Marka i do końca Przybysławic, znaczy nie do końca, do wjazdu 
do Przybysławic i tam jest załamanie takie, to to poprawiamy. W Zabawie robimy dróg bardzo 
dużo, to znaczy robimy tak: całą wzdłuż jeziora, też wzdłuż od SKR do Pana Nowaka tam, 
aż ciągniemy, to chcemy zrobić. Plus jeszcze ulicę Spokojną jak nam się uda zrobić i to by my 
mieli w Zabawie bardzo dużo. W Radłowie te, które Przelotowa, w Radłowie ulica teraz jest 
Nowy Świat zrobiona i Krótka, ale Zakościele. Tam Zakościele chcemy zrobić z poszerzeniem 
i wydzieleniem takiego jakby z kostki takiego, takiej czerwonej, żeby pociągnąć jako ciąg 
pieszy, czyli po prostu tak, żeby ludzie, bo tam jest bardzo dużo ludzi, jeździ, skraca sobie 
drogi i tam jest niebezpiecznie, i tam była prośba zawsze o budowę chodnika. Budowa 
chodnika krytego bardzo droga, chcemy poszerzyć, maksymalnie wydzielić część taką, w której 
pieszy może się bezpiecznie poruszać, to tam będzie na pewno ul. Zakościele. Najwięcej 
zyskają Biskupice Radłowskie, bo Biskupice, aha w Radłowie jest Leśna i Dąbrowskiego idzie, 
także tam jest też, także Radłów teraz myśmy zrobili takie cztery mniejsze uliczki. To jest 
popegeerowskich, takiego dostaliśmy dotację, także też fajnie tam poszło i tam jeszcze ulica 
Morawa. Także Radłów też będzie miał. Biskupice Radłowskie w dwóch częściach, ulica 
Kościelna, czyli dokończenie zamkniemy całą Kościelną, ulica Nowa, ulica Witosa i Bohaterów 
Września mamy też, z ciągiem podobnie chcemy zrobić jak ulicę tu co mówiłem Zakościele, 
czyli po prostu z takim ciągiem, takim oddzieleniem części kostkowej od jezdni, poszerzeniem 
od, to jest praktycznie przez wieś najbardziej uczęszczana, czyli po prostu od pomnika 
do kościoła aż. No właśnie tam jest chodnik robiony, czyli od praktycznie Domu Ludowego. 
Ale tam jest nakładka od samego liczona, bo tam jest też taki garb, który tam, właśnie, który 
tam już parę razy tam właściciel mówił, żeby to jakby wyrównać i ten, także to jest Biskupice 
Radłowskie. Siedlec, to jest ta droga, która idzie, która nie była zrobiona czyli tą drogę 
kończymy. W Przybysławicach droga, proszę Państwa cała tam idzie koło Czosnyków, tam 
za szkołą ta droga, która taka obejmka jest, całą tą drogę będziemy robić i droga, która jest 
z chodnikiem, czyli łącząca drogę powiatową z Cackiem, przy kościele. Tak jest, no tak jest, 
potocznie się nazywa, potoczna się przyjęła, także. I to będzie na razie tyle i w dalszej 
kolejności jeżeli będzie, a na pewno będzie to będziemy, aha, na Wał-Rudzie Bór idzie, cała 
droga. Tam na Wał-Rudzie Bór idzie, Wola Radłowska nam została i teraz już nie damy może, 
ale Wolę Radłowską myślimy. Wolę Radłowską, później mamy drogi, które w sumie proszę 
Państwa to jest 12 km dróg. Także to będzie naprawdę rewelacja, także takie: Glów, jakby 
wszystko, musimy drogę też poprawić Pańską tak zwaną, bo tam po kanalizacji jest to też 
myślimy i w kierunku Błonia tam, bo robimy też proszę Państwa Plan Zagospodarowania 
Przestrzennego na Woli Radłowskiej w części jak boisko sportowe jest. Mieliśmy spotkanie 
z mieszkańcami Woli Radłowskiej i tam chcemy strefy aktywności przemysłowej. Mamy proszę 
Państwa tam 10/16 hektarów i jeszcze z pól wiejskich niskiej klasy chcemy tam zrobić wszystko 
pod strefę gospodarczą. Mogę powiedzieć takie, że nawet dzisiaj z Parku Technologicznego 
z Tarnowa przyszło pismo, które po prostu oni nie mają takich działek, że producent stolarki 
okiennej, drzwiowej prosi, jeżeli mamy 7 hektarów, proszę podać, bo oni chcą zakład otworzyć. 
I my nie mamy drogi dojazdowej przez Wolę Radłowską, bo jest, idzie bardzo, tam jest tonaż 
ograniczony, a później do strefy tam koło Pana Jana Patulskiego, naprzeciwko na Radnego 
Nasiadki jest taka wąska droga, to jest praktycznie wewnętrzna, trzymetrowa i dlatego robimy 



zmianę Planu, żeby po prostu dołączyć drogę, tam jak pamiętacie, był zamknięty most na Woli 
Radłowskiej, to był objazd przez pola, tam się wylatywało w Zabawie i tam robimy takie cięcie 
i tam drogę do wyjazdu do 964, do Wojewódzkiej, w związku z tym tam tonażem większym 
mogą wjechać, a nie będą mieszkańców Woli Radłowskiej przeszkadzać, czyli po prostu będzie 
ta strefa przemysłowa oddzielona od miejscowości ciut dalej, bo tam są te Błonia i tam jest 
słaba jakość gleb. To jest to co ostatnio. Oczywiście boksujemy się z Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego, wywieszony jest w Radłowie, zrobiliśmy koncepcję, część 
mieszkańców obudziła się teraz, chociaż spotkań i cała procedura trwała 2 lata, obudzili się 
teraz i komuś się coś nie podoba, to tak, no ale wiadomo, że wszystkim nie dogodzimy ale 
jakiś temat musimy zamknąć. Też proszę Państwa działek wytyczyliśmy nowe drogi, które 
pozwolą na to, że strefa zamieszkania się powiększy, to też jest, nie ukrywamy przecież, że 
w Radłowie zakładu pracy nie ma, a niestety w ciągu iluś tam lat zmniejsza się ilość 
mieszkańców i nie mamy 10 000 tylko mamy już 9 600, także mieszkańcy niestety uciekają. 
No nie ma pracy i dlatego te nasze też starania o to, żeby w Woli Radłowskiej jak najszybciej 
uchwalić ten Plan i bardzo szybko przystępujemy do budowy tam drogi, tam jest około 800 m 
będzie do tego, żeby strefę przemysłową, miejsca pracy, żeby zająć na razie takie ale my 
mamy, jak byliśmy w Katowicach tutaj z moim zastępcą, to już były zapytania do mnie, że po 
prostu 10 hektarów, jak mamy to już przychodzą zakłady, bo na przykład w okolicach Krakowa 
czy innych miejscowości nie mają takich miejsc dużych, my mamy 10 czy 16 tam hektarów 
i tam mogą fajne hale produkcyjne powstać i tam miejsca pracy. To by było tyle, jeżeli są jakieś 
pytania to ja odpowiem, bo trudno mi tak wszystko, o wszystkim mówić, o każdym jednym 
dniu. Aha i jeszcze mogę, no może jeżeli mamy, jeżeli Maks jest przygotowany, bo widzę 
że Jurek Żurowski się bierze za mikrofon, to chcę mu odpowiedzieć, to na co on mówił ostatnio 
i chcemy pokazać proszę Państwa obwodnicę, czytaliście, w Wierzchosławicach zamierzają 100 
milionów. Jeszcze nie mają nic przygotowane i tak dalej. I proszę Państwa jest sytuacja, 
rozmawiałem też z Marszałkiem Województwa Małopolskiego i proszę zauważyć, że most 
w Borusowej został otwarty i teraz wszyscy nie jadą, jeżeli duża część , bo za chwilę mówią 
o tym, że w Szczucinie może być most zamknięty, tam jest taki żelazny i tak dalej. I jest 
sytuacja taka, że gro samochodów z Borusowej przez Żabno. Żabno planuję jakoś obwodnicę 
robić. Wszystko jedzie przez Radłów i wjeżdża nie na autostradę tam zachodnią, tylko będą 
wyjeżdżać tu na Wierzchosławice. I była wytyczona, to lata 1980- 92 chyba, coś takiego. Jest 
wytyczona propozycja drogi objazdówki Radłowa. I mamy tu na mapie… Chwileczkę, wróćmy 
do Biskupic Radłowskich, do mostu. Biskupice Radłowskie mnie interesują. Proszę Państwa, 
jest tak, byłaby by, jest tutaj, mamy. Proszę Państwa to jest Szatanówka i ta co jest, pasy idą 
takie, widzicie tu pasy Radłów, napis Radłów, i o i to jest, czyli rondo tam, wtedy jeszcze ronda 
nie było, jedziemy od Szatanówki, uciekamy, tutaj idziemy strzałką na dół o i tutaj jest, 
widzicie? Od Szatanówki i idzie przez pola Glowskie wszystkie przez te co ma Kijak, wylatuję 
do ulicy Glowskiej, tnie tu za spichlerzem, za tym wszystkim, przecina, idzie tyłem za stawami, 
za wszystkim, proszę bardzo, za oczyszczalnią, jedzie i dochodzi, tutaj jest rozwidlenie ulica 
Tumidajskiego 2. Czyli do Tumidajskiego tutaj, jak Tumidajskiego już mamy, tu proszę Państwa 
linie wysokiego napięcia i mamy domy pobudowane, tu już jest wszystko, to już nie wrati. 
I tutaj idzie do Tumidajskiego, które nam praktycznie nic nie daje, bo trzeba byłoby wjechać 
w tej chwili proszę Państwa, aż ominąć między Niwką a Bobrownikami Małymi przez pola 
i wylecieć do drogi gdzie planują wylot też obwodnicy Wierzchosławice, czyli tam, gdzie może 
jechaliście gdzie nowy dom weselny powstaje. I tam trzeba byłoby za domem Witosa wylecieć 
i to jest szansa jedna jedyna, którą mógłby przeprowadzić, jeszcze tam jest, mało tego, 
musielibyśmy się wpiąć przez te dwa zakręty na Niwce, bo w tej chwili jest wykopane w Rudce, 
są wykopane przecież tutaj stawy. Więc trzeba byłoby między Rudką znaleźć miejsce, czy tam 
się stawy w ogóle gdzieś mieszczą. Wydaje mi się, że teraz tak. Koszt niesamowity, długi ale 
no możemy pomyśleć, z Urzędem Marszałkowskim podpisać porozumienie, dostaniemy 1 000 
000 zł na koncepcję, zaczniemy koncepcję robić, ale myślę, że najpierw się trzeba spotkać 
z dronem, z mapą aktualną i zobaczyć co się da zrobić, co nie da się zrobić, bo na gminie 
spoczywa wykup ziem. Teraz proszę zobaczyć, że przeoramy całe pola co ma Kijak te 
wszystkie. Pierwsza, druga klasa. Odszkodowania niesamowite, więc wkład własny Gminy to 
ja myślę, że 20 000 000 zł to będzie mało, żeby wykupić te ziemię wszystkie, bo tak idzie 
inwestycja celu publicznego, to chce czy nie chce, to po prostu musi oddać, ale sam wykup 
gruntów, wszystkiego i analiza tego, no nie wiem, jeżeli by się udało. No naprawdę mieszkańcy 



Radłowa to trzeba chylić czoło, że po prostu przy takim ruchu, Proszę Państwa, wytrzymują. 
Ja myślę, że trzeba jak najszybciej zrobić, Proszę Państwa, jak zobaczycie koło Urzędu Gminy 
i tam dalej jest troszkę chodnika, później nie ma chodnika, żeby z jednej strony zrobić ciąg 
pieszych, a drugi ciąg rowerowy. I z drugiej strony Kolejowej, wzdłuż tego największego ruchu, 
żeby tam mogły rowery sobie jeździć, a z drugiej strony ludzie spacerować, iść do tego kościoła 
czy coś, i tak dalej. Nie wiem, możemy się nad tym zastanowić, koncepcja nic nie kosztuje, 
myślenie nic nie kosztuje, wyobraźnia nic nie kosztuje i możemy po prostu zobaczyć. Jeżeli 
przede wszystkim musimy obliczyć iluzorycznie ile to kosztuje, ile to Gminę by musiało 
kosztować, wykup tych gruntów, wszystkiego. Tam proszę zobaczyć jest ulica Glowska, trzeba 
byłoby przelecieć wiaduktem ulicę Glowską, na drugą stronę się przemieścić, no bo jak, no pod 
spodem tunel nie zrobisz, tylko musisz jakoś tam. Tam już są domy wybudowane. Na pewno 
kilka domów poszłoby do wyburzenia, to są ciężkie koszty i tak dalej. No jeżeli,[rozmowy]. Ale 
Panie, dobrze. No ale gdzie przez Żabno, gdzie polecą. No ale zrobią. Jak obwodnicę Żabna 
zrobią to tym bardziej wszyscy będą jeździć na Radłów, bo wyleci Proszę Pana tu i pojedzie, 
a po co pojedzie na Tarnów, musiałby objechać tam Tarnów do, jeżeli mówimy o autostradzie. 
Proszę zobaczyć autostradę, wyleci, chyba, że by zrobili zjazd z autostrady na Klikowskiej, 
to nas uratuje, to by nas uratowało. A tak to jak zamkną to wszystko, zauważcie ile trzeba 
obliczyć, ile jest tego, to można obliczyć i z zarządem dróg wojewódzkich, żeby nam poziom 
ruchu jakby obliczyli, bo to mogą zmierzyć i możemy z pismem wystosować, że nadmierny 
ruch i tak dalej. Bo ja zrobią obwodnice Żabna a nie będzie zjazdu na Klikowej to wszystko 
z Żabna przejedzie, ominie Żabno i wyleci gdzie? Na Radłów. Przecież oni na Radłów wylecą 
i pojadą na Wierzchosławice do autostrady, a nie będą jechać tam na Tarnów-Zachód 20 km 
w tamtą stronę. Tylko wszyscy będą lecieć tu. Przecież dzisiaj jak jadą na mecz do Niecieczy, 
czy z Warszawy, czy Radomiak, czy Raków Częstochowa, to nie jadą tam, tylko tu wyjeżdżają 
i przez Radłów jadą wszyscy kibice i tyle. Dobrze, Proszę Państwa, to tyle. Teraz Proszę 
Państwa, to będziemy myśleć, to jest kwestia przyszłości, znaleźliśmy te mapy, Tadzio znalazł, 
82 chyba. Mało tego, z Woli Radłowskiej, by popatrzyła Pani na Wolę Radłowską na studium, 
to co my zmieniamy teraz, jest wytyczona droga omijająca Wał-Rudę, jest wytyczona droga 
w mapach, kiedyś Studium, takie całej Gminy, w którym jest pokazana droga, która idzie od 
Wał-Rudy, mija całą Zabawę i wylatuje do ronda tego utworzonego i Biskupice mija. Jest taka 
droga, która jest w Studium, my ją stawiamy, bo w razie w, nie wiadomo co się dzieje, to tak 
idzie patrzcie, popatrzcie się, jest droga. I ona się wpina tutaj przy moście, przy rondzie tutaj 
utworzonym, a za Borem jest, czyli omija całą Wał-Rudę i Zabawę, też piękna rzecz. Ktoś 
kiedyś myślał w województwie, że to był tak zwany plan żwirownia, w którym mówili, że tu jest 
dużo żwirowni i oni alternatywę zrobią tej drogi. No też można do tego, to by było też cudowna 
rzecz tylko, żeby nam nie kazali ziemi wykupować. No bo pieniędzy nam braknie na wykup 
ziemi, żeby oni to wzięli jakby na siebie wszystko. To by była idealna rzecz i to jest też, ja wam 
powiem to jest też do rozważenia, Wał-Ruda, minięcie Wał-Rudy, czyli wylatują przed Borem 
i mijają cały Bór i lecą, popatrzcie, jest droga pokazana o tak kreskowana. No to jest, ale to 
są w mapach my to na mapach musimy zostawiać, mijamy całą Zabawę, mijamy wszystko, 
Biskupice Radłowskie, wylatujemy, 3 miejscowości naprawdę uratowane są od ruchu. Dobrze, 
proszę bez, tak żeby szybciutko, bo musimy Proszę Państwa opuścić lokal, ponieważ tutaj 
za chwilę się coś dzieje, ale cieszymy się bardzo i Proszę Państwa, jakby nie było pandemii 
to ten budynek by żył. Ja kiedyś byłem Proszę Państwa w środę czy w czwartek, przyjechałem 
w środę, zresztą Pan Żurowski tu pracuję to może powiedzieć, Proszę Państwa koło seniorów 
Ciężkowice, szkoła Ilkowice, szkoła Żabno, szkoła Wierzchosławice, przedszkola przyjeżdżają 
do kina, później na kręgielnię zostają, klub seniora Wierzchosławice. Także zewsząd tutaj kino, 
coraz bardziej to wszystko hula i mam nadzieję już urabiają pomału na siebie i to jest 
najważniejsze. Też były dzisiaj nawet jak się spotkać, całkiem jest inaczej, Proszę Państwa, 
mamy przestrzeń, wszystko. Tutaj około 60 kobiet tańczy raz w tygodniu na fitness, także 
naprawdę żyje to pełnym życiem i to się bardzo cieszymy. Proszę Państwa kończy się rok 
szkolny, o Jezus Maria, rok kalendarzowy, bo o szkołach mówiliśmy. Proszę Państwa trzeba 
te fundusze sołeckie, które macie niezrealizowane dopilnować, dobrze? Fundusze sołeckie, 
żeby wam nie robili. Dostaliście fundusze na następny rok, jest nie pocieszająca rzecz, co wam 
mogę powiedzieć, że Proszę Państwa w funduszach sołeckich chcą nam zrobić, albo mówią już 
dokładnie, że tylko będziemy z funduszu sołeckich zwrot tylko 10%. Tylko, przedtem mieliśmy 
do 30, nawet do 40% zwrotu wydatków, a teraz tylko mówią, że 10% i to jest nie pocieszające, 



bo to nam po prostu na rzeczy na przykład, które wy przeznaczacie na inwestycyjne, to my 
tylko tracimy, bo dajemy wam i po prostu te pieniądze się nam nie wrócą. My jak inwestujemy 
to mamy na poziomie 60-85%, to te pieniądze i dlatego no, jeszcze vat i przez spółkę będziemy 
robić. Bardzo bym też prosił, żeby wszystkie te rzeczy, które się da, bo widzę, że ktoś tu ciągnik 
też Pan z Glowa kupuje już na przyszły rok, umowy podpisywać na utrzymanie czystości 
z zakładem, ze spółką, którą prowadzi pan Głowa, bo nie ma. Tak oczywiście, no bo po 
co macie zawierać z innymi podmiotami gospodarczymi, tak płacicie, jak z nimi ustalicie sobie, 
że to i to, 3 razy wykszanie, czy 4 czy 5 razy, pieniądze macie jakieś przeznaczone i oni będą 
to robić, a nie będziecie się martwić, szukać ludzi, którzy nie chcą tego robić, prawda? 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Panie burmistrzu, bo ja muszę pilnować porządku, to te sprawy w wolnych wnioskach, dobrze? 
Bo tak to się pogubimy. 
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ale to zrobię, Panie sołtysie, wszystko zostanie ustalone, nikt was nie okradnie, to spokojnie. 
Będziecie jak liczby, kwota bazowa będzie taka jak miał Pan z kimś podpisaną umowę i za ten 
rok tyle Pan zapłacił, to kwota bazowa będzie Ta. Miał pan podpisane, nie będę nazwiskami 
mówił, tyle i tyle, bo widziałem faktury, podpisywałem, mówi dobrze, za to mi zróbcie. Ale tam 
było na przykład 3 razy do roku wykoszenie, a pan sobie życzy 5 razy wykoszenie, no to już 
jest też różnica prawda? No, także rzecz jasna, że to też wiadomo jednostkowe rzeczy się będą 
liczyły i tak dalej. To będą negocjacje z wami sobie, ale będziecie mieć święty spokój, będzie 
rozliczanie proszę Państwa całkiem inne. A poza tym z tych usług to my możemy jeszcze 
odzyskać VAT, a tak to my nie odzyskiwali nic. Także to takie, w gminie zostanie. To bym tyle, 
aha, odśnieżanie, Proszę Państwa, żeby była jasność. Odśnieżanie, telefon kontaktowy i nie 
wiem czy Pan Głowa będzie. 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Proszę wszystkich o uwagę, to są teraz ważne rzeczy, proszę wysłuchać Pana burmistrza.  

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Odśnieżanie zostało zlecone na spółkę, zakopują ciągnik też, taki mały ale to głównie chodniki 
odśnieżane, bo to jest dla nas, żeby po przejeżdżali, sól też zakupujemy Proszę Państwa. 
Ponieważ widzicie co się dzieje, że czasami zimy były takie jak nawet ostatnia, że więcej jest 
problem z gołoledzią niż problem ze śniegiem i musimy na zakrętach, będziemy chcieli też 
na drogach, nie tylko co powiatowych, wojewódzkich jest, tylko po prostu na zakrętach, 
na drogach gminnych też posypywać solą, żeby było bezpiecznie, prawda. Z piaskiem 
oczywiście to wszystko będzie, jak będzie trzeba konieczność sól to sól ale tak to ekologicznie 
bez tego. Ale będziemy próbować. Wszystkie telefony, wszystkie rzeczy, trzeba będzie 
uzgadniać z Panem Głową. Telefon dostaniecie wszyscy od Pana i on oczywiście 
w porozumieniu ze mną, decyzję ktoś musi wydać, wiecie o co chodzi. Telefony wiadomo, 
no wy tym dyrygujecie, wy po prostu zgłaszacie, widzicie co jest, nigdy po prostu nadmierne 
rzeczy nie robicie wiadomo, że było najwięcej telefonów w niektórych miejscach ale są na 
przykład takie w Glowie, w którym pod górkę jest troszeczkę już jest problem jak tam jest. Jak 
takie coś podsypie się trochę solą, to już jest mniej kłopotów. No ludzie też muszą się nauczyć 
bezpiecznie jeździć. No to tylko tyle, a resztę będą osoby, które będą wykonywać i głównie 
w tym roku będą wykonywać osoby, które ostatnio wykonywały w waszym rejonie, to one już 
bardzo dobrze, znają teren, znają gdzie wjadą, a w dalszej kolejności, jak się będziemy 
rozwijać, to całość już wykonywana będzie przez Pana Prezesa. No to może ja dwa słowa 
jeszcze.  

 
Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
Dziękuję bardzo Panie burmistrzu. Ja tylko chciałem dopowiedzieć, tutaj Pan burmistrz wyjaśnił 
wszystko. W najbliższym czasie, czyli może jutro, momencik panie sołtysie. Jutro lub 
w poniedziałek skontaktuje się, ja z Państwem, albo moi pracownicy. Poinformujemy jakie 
telefony będą, będą dwa telefony. U nas jest system trzyzmianowy, także w nocy jest zawsze 
ktoś na stacji. Będzie sytuacja wygląda w ten sposób, że dzwonicie Państwo do pracownika, 



który jest na stacji i on dzwoni do operatora, który wyjeżdża i odśnieża lub posypuje 
w zależności od potrzeby. Tak to będzie wyglądało i prośba do Państwa, żebyście też wszystko 
rejestrowali tak do tej pory było. Że spisujecie, że od tej godziny do tej odśnieża, i ja też będę 
chciał mieć jeszcze jakby kontrol nad tym, porównać później, jeżeli on kończy odśnieżanie, 
dzwoni do mnie, że jest temat zakończony. Dokładnie i Państwo na koniec miesiąca też to 
potwierdzacie, ja sobie to wszystko rozliczam i tak to będzie wszystko wyglądało. Telefony 
będą 2, praktycznie całodobowe, owszem, może być sytuacja taka, że no nikt nie będzie kogoś 
o 3:00 w nocy budził, bo sypie. My będziemy widzieć co się dzieje, monitorować temat 
i wysyłamy ciągnik, który odśnieża. Także ja myślę, że tutaj się dogadamy. Ja myślę, że jutro 
lub poniedziałek, najpóźniej wtorek, ja się skontaktuję z Państwem. Telefony podam, co jak 
porozmawiamy jak to będzie wyglądało. Myślę, że tutaj damy radę. Jeżeli chodzi o zieleń, to co 
Pan sołtys mówi. Będziemy wykonywać, dokupimy sprzętu ale to będziemy rozmawiać styczeń-
luty, bo jest czas, ustalimy, zobaczymy co Państwo macie do wykonania. Ile razy, tak jak Pan 
burmistrz powiedział, bo to trzeba, wiadomo, że musimy ustalić jakiś zakres wykonywania tych 
naszych zleceń. Czyli ile razy, jaki areał, co to ma być, jak to ma wszystko wyglądać. I będziemy 
działać ale to ustalimy tak jak mówię, styczeń, luty, bardziej luty, bo przygotować się 
odpowiednio. Ja przejadę ze swoim pracownikiem do każdego sołectwa, zobaczymy co 
Państwo potrzebujecie, jakie macie oczekiwania i policzymy to i będziemy działać. Jeżeli ktoś 
ma jeszcze jakieś pytanie do mnie w tej sprawie? 

  
Sołtys Przybysławic Eugeniusz Biś: 
Jeszcze chciałem zapytać co koło tych dróg Gminnych, takie krzewy rosną. Samochody lusterka 
urywają, ludzie się złoszczą. 
 
Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
Też Panie sołtysie spróbujemy to.  
 
Sołtys Przybysławic Eugeniusz Biś: 
A druga sprawa to jest taka, jakem jest przy temacie rowy od Marcinkowic do Przybysławic są 
zasypywane przy drodze polnej, przy drodze gminnej. A druga sprawa, tutaj na Obrytce tak 
samo się zaorywuje w ogóle rowy, tak, że jest przy samej drodze. Jak mamy utrzymać drogi, 
jak się zaorywuje rowy, albo tam się zasypuje. Proszę sprawdzić od Marcinkowic do 
Przybysławic również zasypuje się rów, to jest chore. 
 
Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
No my Panie Sołtysie jako spółka stopniowo będziemy przejmować pewne zadania, bo to 
wiadomo i trzeba doposażyć i ludzi zatrudnić, spokojnie. Na razie posiłkujemy się 
w odśnieżaniu na jakby podmiotach jeszcze innych, trochu sami będziemy robić, odśnieżać. 
Utrzymanie zieleni to stworzymy taką ekipę, różne rzeczy będziemy wykonywać. A tutaj jeżeli 
chodzi o czyszczenie rowów, pogłębianie to tak jak,kiedyś pamiętam Pan burmistrz wspominał 
o spółce wodnej, że musi coś powstać na a’la spółki wodnej, żeby czyścić te rowy, bo faktycznie 
z rowami jest sytuacja tragiczna.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Czy pan sołtys z Glowa, bo Pan sołtys z Glowa się zwracał?  

 
Sołtys Glowa Jerzy Chrobak: 
A nie prościej by było, żeby podać po prostu sołtysom numer telefonu do tych panów, którzy 
odśnieżają? Jest potrzeba to się wtedy dzwoni i jadą, a nie ma potrzeby, to nie jadą. Bo nikt 
wycieczek sobie nie będzie robił, jak nie będzie potrzeby, a mieszkańcy dzwonią i obsłuchuje 
wtedy sołtys, a nie Pan prezes spółki, ani nie Pan traktorzysta.  
 
Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
Ale ja tutaj nie widzę jakiegoś konfliktu, bo tak jak mówię. U mnie jest 3 zmianowy system. 
Wystarczy do mnie zadzwonić. Ja też muszę wiedzieć, kiedy ten człowiek wyjeżdża tym 
ciągnikiem i też czasami muszę jechać sprawdzić. Niech się Pan tutaj nie boi.  



 
Sołtys Glowa Jerzy Chrobak: 
No nie ja się nie boję, tylko ja mówię z doświadczenia. 
  
Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
Jeżeli Pan, nie. Dzwoni do pracownika, który jest przy telefonie praktycznie całą dobę i on 
dzwoni do niego, do pana, który obsługuje dany teren, no to chyba nie ma jakiejś różnicy.  
 

Sołtys Glowa Jerzy Chrobak: 
Wiem tylko, że pracownik nim zadzwoni to już trzy samochody są w rowie albo 4 i potem 
obsłuchuje. No, ja mówię to z doświadczenia.  
 

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Wiem o co chodzi, proszę Państwa to jest tak. Tam jest telefon, który jest, oni mają. No nie 
będzie nikt prezesa budził o 12:00 w nocy o 1:00 w nocy, żeby jechać na odśnieżanie, nie? On 
ma może coś innego, w tym czasie robić i po prostu niekoniecznie spać, a drugie może być za 
granicą albo gdzieś, więc jest telefon, tam cały czas jest telefon, jeden telefon, który jest po 
prostu alarmowy i, w którym się zgłasza interwencję. No wiadomo, czy dwa będą, jeżeli 
wiadomo sypie i tak dalej, to trzeba jechać. Ja też nie myślę, że tego, tylko jest sytuacja Proszę 
Państwa, też mieliśmy sytuację, że dzwonił ten co jeździł, mówił że sołtys dzwonił, bo jest 
ślisko i tak dalej. Ale my mamy tak, że o 6:00 rano jest ślisko, a za dwie godziny przychodzi 
10 stopni i jest wszystko stopione, więc my po prostu też, kto wyjeżdża do pracy musi 
przejechać tej 0.5 km do drogi wojewódzkiej ostrożnie, a nie, żebyśmy sypali o 7:00 piachem 
i tym, a za chwilę, za godzinę stopnieje wszystko i jest tak jak teraz na przykład. No dziś jakby 
się uparł, była temperatura ujemna i samochody pozamarzane wszystko i też można by było 
gdzieś tam jechać i sypać. No to o to chodzi, żeby to wyważyć i było miarodajne. O to mi 
chodzi tak, żeby to było nienadużywane.  
 

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. 
  

Prezes Zarządu RPK Sp. Z o. o. Wiesław Głowa: 
Tak, to całą dobę będzie pod telefonem, a niemniej jednak jak my zobaczymy też, że coś się 
dzieje poważnego, to sami wyślemy też, niekoniecznie musimy czekać na sygnał od Państwa. 
  

Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Na tym zakończyliśmy informacje. 
 

8. Odpowiedź na interpelacje Radnych. 
 
Brak interpelacji. 

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przechodzimy do punktu już 9, 8 pomijam, ponieważ nie było interpelacji. 

 
9. Wolne wnioski i zakończenie obrad XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady 
Miejskiej w Radłowie. 
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Przechodzimy do wolnych wniosków i tu z sali piersi Państwo Radni. Kto z Państwa ma jakieś 
pytania do Pana burmistrza? No, bardzo proszę Panie Radny. 

  
Radny Krzysztof Jasek: 
To będzie takie przypomnienie, nie wiem jak to nazwać. Worki z liśćmi już leżą dwa tygodnie 
bodajże i prosiłbym o… Panowie Ci co jeżdżą z koszami z zielonymi nie odebrali tych worków. 



To nie są ani moje, ani ludzi, tylko to są po sprzątaniu, szkoła wysprzątała, bardzo bym prosił 
o zabranie tych paru dosłownie woreczków, dziękuję. 

  
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Widziałem je. Codziennie jadę, może zapomnieli, bo może myśli, że to nie przy gospodarstwie 
domowym, tylko… Ale to nasi nawet mogli sprzątnąć. Przecież nasi mogą wziąć na PSZOK 
zawieźć i prosta sprawa.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Czy ktoś jeszcze z państwa Radnych? Ja mam, Panie burmistrzu taki wniosek, bo jak już 
wcześniej wspomniałem o tym spotkaniu, jeżeli chodzi o oświatę. Druga sprawa, prosiłbym 
o zorganizowanie spotkania jeżeli chodzi o przetarg na te nasze stawy Radłowskie, żeby to też 
jakoś się spotkać, wcześniej omówić, bo czasu jest coraz mniej, żebyśmy po prostu zdążyli 
przed sezonem, byli mądrzejsi od to 1 doświadczenie, o 1 sezon wcześniej, żeby 
i przedsiębiorca, który wygra miał czas i żebyśmy my też mieli czas, żeby się do tego 
wszystkiego przygotować. I tak samo bym prosił o, może przed jakąś komisją albo sesją, 
spotkanie z Panem Witkowskim, bo też by pasowało, żebyśmy sobie po prostu z nim 
porozmawiali jak on to wszystko widzi i my jako Radni też, żebyśmy mieli pełny obraz co on 
tu planuję zrobić, jak to planuje zorganizować. Myślę, że takie spotkanie powinno mieć miejsce. 
A ostatni mój wniosek jest taki, bo już to składałem ostatnio na sesji i ktoś to na pewno zgłosił 
dalej, bo była policja u mnie i nawet spisywali ale dalej te opony, które są tam przy naszym 
lesie na ulicy Leśnej, te takie z ciężarówek, z koparek, dalej one tam zalegają w ilości gdzieś 
10 pewnie sztuk, takie potężne opony. Nikt tego nie zebrał, a policja chodziła już chyba 
z miesiąc, 2 miesiące temu szukali kto to wyrzucił i nie wiem czy znaleźli czy nie znaleźli 
ale opony tam leżą dalej, przy samej drodze.  

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Może to jest nie wolno ruszać, bo to jest element śledztwa?  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Możliwe, możliwe.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Aż się śledztwo u nas trwa latami, także mogą poleżeć.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Ja bardzo bym Panie burmistrzu naprawdę, mamy teraz czas, jest okres zimowy, mamy więcej 
troszeczkę czasu, żeby się właśnie spotkać na takich różnych komisjach i porozmawiać na 
temat oświaty, na temat właśnie z Panem Witkowskim. Czy w sprawie tego stawu 
Radłowskiego, żeby to po prostu już mieć za sobą, także bym prosił to jakoś zorganizowanie 
tego wszystkiego. I tu jeszcze kolega prosił ale mu nie oddam mikrofonu. Jak wygląda sytuacja 
covidowa w naszej gminie, czy mamy jakieś informacje, a przede wszystkim czy nasze Ośrodki 
Zdrowia są przygotowane na taką sytuację, bo jest coraz gorzej i czy, albo jeszcze jak tam 
wyglądają szczepienia, ile osób jest zaszczepionych, ile nie jest zaszczepionych? 

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Pięć osób dziennie co? Ale na kwarantannie nie znaczy, że chory. Wiem, że na razie 
rozmawialiśmy, że umówiliśmy się, że Pan Sobczyk. Jeżeliby powyżej 10 osób to będzie mi 
dawał na razie, ale na razie jest OK. Chociaż mam sygnały i tutaj do Rady Społecznej Ośrodku 
Zdrowia na pewno zorganizuje spotkanie, bo są też niepokojące sygnały od mieszkańców na 
temat tego, że no niestety u nas lekarzy jest za mało. Przede wszystkim jeden i drugi Ośrodek 
Zdrowia, dzieci Proszę Państwa chorują na RSV, czyli tą chorobę zapalną płuc, oskrzeli i tak 
dalej. 37.6% zaszczepionych, Proszę Państwa u nas jest zaszczepionych, jesteśmy na jakimś 
tam miejscu, gmina Pleśna chyba wygrała 1000000 zł. Z tego tytułu Proszę Państwa, że Pleśna 
także najwięcej zaszczepionych, to wyprzedziła chyba Wierzchosławice na drugim, czy oni 
dostali to za najlepiej zaszczepiona 1000000 zł, później 500000 zł, trzecie miejsce 250000 zł. 



U nas jest mało zaszczepionych, przede wszystkim spóźnił się Radłów o kilka miesięcy, co ja 
oberwałem i za to, że po prostu Radłów nie przystąpił, nie zgłosił, tylko Zabawa szczepiła, 
Radłów nie. Poza tym lekarza mamy pediatrę Panią jedną, która jest na emeryturze, nie ma 
pediatry drugiego. Dzieci, które zachorują, nie ma gdzie, nie ma kto przyjąć. Dzieci, które 
zachowują normalnie, nawet do południa, mówi się nim telefonicznie, że proszę przyjechać 
za 2 czy 3 dni, są rzeczy, które po prostu musimy po prostu zrobić, coś jakieś ogłoszenie dać 
o zwiększenie obsady, bo po prostu jest niewydolność służby zdrowia na terenie gminy 
Radłów. To ja tak uważam, no może być tak, że dziecko, które ma temperaturę będzie 
przyjmowane za 2 dni, bo nie ma kto przyjąć, bo wszyscy są, bo Pani już przyjęła 70 dzieci. 
No to mi się wydaje, że jest 21 wiek i 5 minut na jednego pacjenta to jest za mało. Tak mi się 
wydaje. I po prostu w tym jest, bo oprócz koronawirusa to właśnie dzieci chorują na właśnie 
na RSV. Później jest jeszcze proszę Państwa sytuacja, grypa przyjdzie, szczepienia są jak są. 
Nikt nie zmusi, ja mam swoje zdanie na ten temat ale poziomy zaszczepienia, no u nas w Polsce 
to powiem tylko, bo kiedyś akurat słuchałem, No Dlaczego u nas tak jest, że u nas jest 37% 
szczepionych na koronawirus, pomimo, że tyle ludzi umarło. Normalnie na grypę w Portugalii, 
w Anglii, szczepi się około 40-50 % społeczeństwa, na grypę. A u nas 3 % społeczeństwa. 
Stąd to się stąd bierze, że czy my nie jesteśmy przekonani do szczepień, 3% społeczeństwa 
na grypę tutaj, a Europa Zachodnia 40%. W związku z tym u nas jest taki poziom zaszczepienia 
na koronawirus, a później dopiero jest płacz jak są w szpitalu i całe rodziny po prostu nie mogą 
dojść do siebie albo umierają. Ale na razie tu mamy spokój, wiem, że szkoły, niektóre klasy są 
pozamykane i one na zdalne nauczanie idą. Ale to też jest sytuacja taka, że jeżeli nauczyciel 
zachorował, a przebywał minimum 45 minut z dziećmi, to też cała klasa idzie. Poziom 
zaszczepiania jaki jest nauczycieli nawet się nie możemy zapytać, ale zapytałem się, no to 
liczmy, że sięga od 70% do 85%. Część nauczycieli się jednak nie zaszczepiło. No i teraz tak, 
dzieci też chorują, dzieci bezobjawowo, ale też mogą przenosić, więc no sytuacja jest taka jak 
widzicie. Nie wiem ile dzisiaj jest, wczoraj było gdzieś z 28 000 znów, no to możemy dojść czy 
to jest kulminacja. Mówią, że dopiero za dwa tygodnie ma być kulminacja. No 497, czy 500 
zgonów, czyli takich autobusów codziennie na wieczność 10 autobusów, po 50 osób odjeżdża. 
To jest tragedia, no nie zdajemy sobie sprawy, bo póki nas nie dotyczy, chociaż. Także raczej 
proszę uważać, chociaż zapraszam do kina. Ale przestrzegają… Jak nie byliście to po prostu 
też, 16 uczestników się zgłosiło na ten konkurs, co robimy co roku, zazwyczaj było dużo mniej. 
4 osoby się wycofały z koronawirus, czyli 12 będzie do przesłuchania. Zaraz po nas to będą 
przesłuchiwania ale bardzo fajny koncert. Bardzo fajny, polecam w niedzielę o 17:00 wybrać 
się. No też musimy się przeciwstawić chorobie i dezynfekować się w taki sposób, żeby po 
prostu nie przesadzić ale dezynfekcja naprawdę jest potrzebna.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo, ale to jeszcze wracając, bo no prosiłbym o zajęcie się tą sprawą tych opon, 
no bo tam już leżą i leżą, nie wiem co z tym. Dziękuję. 
  

Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Proszę Państwa nowa firma wygrała przetarg. Wiecie, że będą rozwożone kosze, i to zaraz 
będą, kiedy będziemy rozwozić kosze? Grudzień? Początek? Początek grudnia, proszę Państwa 
kosze będą rozwożone ponieważ ta firma, która do tej pory była, wydaje mi się, że i tak byli 
bardziej zadowoleni z poprzedniej firmy, bo wszystko brali, nie było żadnych kłopotów. 
Pamiętacie, zawsze było tyle problemów, wiele problemów, swój brał, a po prostu było tak jak 
było. A teraz wygrała firma, okazuje się, że zgłosiła się do przetargu tylko do Radłowa 
w województwie opolskim, a nie w powiecie tarnowskim, pomyliła się i przegrała. W ogóle nie 
przystąpiła do tego, bo pomyliła, wysłała po prostu, jest podobny Radłów w województwie 
opolskim, o takiej samej nazwie i po prostu się pomylił i wygrała inna firma. I oni też mają 
własny tak jakby odzysk ciepła i powiedzieli, że u nich nie będzie problemu na przykład 
z oponami rolniczymi, rolnicze nie nawet, dalej kłopot. Ale te inne rzeczy, że po prostu będzie 
tak jak powiedzieli. Będą, musimy, kosze tamte będą zostawione, a nowe kosze będą kosze 
nowe dostarczone –  oklejone i będą proszę Państwa, będziecie mieć teraz każde gospodarstwo 
będzie miało własny kod kreskowy. Kod do sczytywania, czy ktoś segreguje, nie segreguje, 
mniej więcej w jakiej ilości i tak dalej. Bo to chcemy, też nam pokazuje ilość mieszkańców, 
bo ktoś prowadzi działalność gospodarczą na przykład i przywozi pod dom swoje rzeczy 



i z działalności gospodarczej pod dom, także będzie zakodowane czy ktoś segreguje, mówi, że 
segreguje, a nie segreguje. I to będzie widoczne. Każdy będzie sczytywany, my będziemy mieć 
wiadomość, do gminy to będzie szło i każde gospodarstwo będzie zindywidualizowane. Także 
to na pewno będzie taki plus. Trzeba się przyzwyczaić, bo na każdy worek z listami dostajecie 
kody i będziecie przyklejać, że to jest wasz worek i czy jest prawidłowo. My musimy mieć 
poziom recyklingu na poziomie 50% przekroczony, za chwilę 70% ma być, tak? Dobrze mówię? 
I później odzysku od tego, więc musimy też po prostu, to, że ktoś mówi, że segreguje i płaci 
mniejszą opłatę, a w ogóle tego nie robi tylko wrzuca do zmieszanych wszystko. Na tym rzecz 
polega. No i proszę Państwa też mamy PSZOK otwarty. 

  
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Chciałem o tym powiedzieć, że Państwo sołtysi, żeby Państwo podjechali sobie jak mają 
Państwo możliwość na PSZOK, bo jest otwarty nowy. Ja byłem ostatnio, no rewelacja. Tam 
jechać zobaczyć, żeby zachęcać mieszkańców do tego, żeby na ten PSZOK przywozili swoje 
śmieci. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Nie widzę. Państwo sołtysi. Pan sołtys z Niwki 
był pierwszy, bardzo proszę.  

 
Sołtys Niwki Jan Miśtak: 
Panie burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Proszę Państwa przejrzeliśmy tu dokładnie, obwodnica nasza, by wynosiła około 6 km, to nie 
jest źle. To nie jest tak daleko, także trzeba chyba zacząć rozmawiać i razem już jak 
Wierzchosławice będą robić, żeby cała koncepcja była równocześnie zrobiona. I nie ma się co 
zastanawiać. Trzeba się umówić do marszałka, przedstawimy własną wizję i okej będzie.  
 
Sołtys Niwki Jan Miśtak: 
Panie burmistrzu, bo Pan Niwkę nie wymienił. Czy jest coś tam robione, ale mam taką prośbę 
do Pana jeszcze, bo my tam zostawiliśmy pieniędzy na tę drogę jeszcze z funduszu sołeckiego. 
Tam jak od szkoły do pod las i tamte dzieci chodzą wie Pan. Panie burmistrzu, jak jaka przerwa, 
albo gimnastyka tam po tej drodze, nieraz też jest ubłocenie w tej drodze teraz, bo tam na 
drogach miękka taka jest. Przychodząc do szkoły to tam nabrudzone wszystko jest. 
Pasowałoby to dokończyć tę drogę na drugi rok. Tam zostało jeszcze 600 m tego. To my tam 
damy około 35 000 zł budżetu my dali swojego, ale no a resztę może by jakoś, może 
wyremontował i dokończył. I druga jeszcze sprawa, też bardzo ważna. Pan burmistrz mówi, 
że chodzi o dowożenie dzieci, do tych miejscowości, tam do szkoły. Ja byłem za granicą tam 
tylko kierowca woził, nie było żadnego dodatkowo pracownika, żeby on tam, żeby miał 
upoważnienie, uprawnienie. Nie musiał jeszcze dodatkowo, naprawdę nie potrzeba dodatkowo 
pracownika. Tylko on tam nie przerobi się. Jak wyjdzie, popatrzy czy dzieci wyszły, naprawdę 
zaoszczędziłoby się jeden etat.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dobrze, to co Pan mówi dam znać, no to nie o nas zależy, tylko jest ustawa. Ustawa mówi, że 
musi być i koniec, to my nic nie mamy do tego.  

 
Sołtys Niwki Jan Miśtak: 
To chyba, że tak, nie znam.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
No, tak już jest zrobione. O drogach, to Proszę Państwa mamy wykaz. Zrobiliśmy to co 
najpotrzebniejsze, bo mieliśmy na taką i taką kwotę. Resztę dróg wszystkich, które nie były 
robione będziemy chcieli między. Na przełomie mówisz, że listopada, grudnia ale widzę, że 
będzie bliżej na początku grudnia, do połowy grudnia, będzie nowy nabór i też będziemy 
składali resztę dróg, które są do zrobienia, to będziemy chcieli robić, to jeszcze się Pan Dybisz 
doczeka tej drogi w kierunku tam koło Opiły. Także to na pewno zrobimy i chcemy zamknąć 
Niwkę tak samo, żeby było dobrze i czekamy też na uregulowanie właśnie Glowa, bo też Glów 



chcemy cały zrobić i wszędzie, gdzie się tylko da, chcemy drogi porobić. Tak, żeby był święty 
spokój, naprawdę.  

 
Sołtys Niwki Jan Miśtak: 
Panie burmistrzu Pan mówi, że ten chodnik to już za tej kadencji, to nie będzie chyba.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ale nie, chodnik jest tutaj jak jest chodnik tutaj, te dwa zakręty. Ale to trzeba zrobić, ale 
projektowanie. Nie, to musimy zrobić, ja myślałem, że to jest procedowane, że to jest do 
projektowania dane. To trzeba dać do projektowania to ani się nie ma co zastanawiać, to musi 
być zlecone do projektowania, bo to ja obiecałem ludziom, że to im zrobię.  
 
Sołtys Niwki Jan Miśtak: 
3 kadencje już czekamy.  

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Oczywiście, no to ja obiecałem ludziom, żeby zrobić. A była koncepcja, całość. Wykupić, nie 
wykupić, ale to trzeba robić. No to wykupi się tam 2,3 ary i do widzenia. Zakręty wyprostować. 
Tam też niedawno był wypadek, znów się samochód przechylił. Tam jest straszne dziadostwo 
i to wyprostować co się da. Nie, to musimy zrobić. To Panie Andrzeju trzeba to dopilnować 
i przetarg ogłosić i tyle. Chociaż tak jak mówię, przetarg my ogłosili na budowę chodnika 
w Biskupicach Radłowskich i tutaj od stadionu do Szatanówki, do końca i 270 000 zł, za samo 
tylko projektowanie. No, a my myśleliśmy, że za 500 000 zł zrobimy, po prostu dziś ceny są 
takie horrendalne, że po prostu tych inwestycji idzie bardzo dużo, takich drogowych i po prostu 
nie ma projektantów, nie możemy znaleźć kogoś, kto by za godzinę pieniądze to zaprojektował, 
o to chodzi tylko.  
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Panie burmistrzu, oni biorą godziwe pieniądze, to jest właśnie problem. Pan Sołtys 
z Przybysławic był w kolejce następny.  

 
Sołtys Przybysławic Eugeniusz Biś: 
Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Ja chciałem zgłosić taką sprawę, bo rolnicy tutaj zgłaszają, 
bo jest teraz… No jeszcze u nas jest paręnaście tych sztuk krów, no i jak padnie, straszne 
wymogi są właśnie umorzenia tam te parę złotych podatku, czy co. No i zgłaszają, bo ja na 
szczęście już została mi 1 to nie zgłoszę. No i nie jestem rolnikiem, ale zgłaszają, jak u sąsiada 
zdechło 3. No i zgłosili, mówię trzeba dużo wymagań, dochodowość to, tamto. Dawniej tego 
nie było, dostał zaświadczenie od Pana lekarza weterynarii. Drugie dostał z tego co brali, też 
sztukę padło, no i tam parę złotych umorzyli. No i to by pasowało to zmienić tę ustawę. A 
druga sprawa Panie burmistrzu, trzeba by było te planowo zabudowę u nas w Przybysławicach, 
bo tylko się wisi tu na tej południowej stronie, a północ… No przykre to jest. A mamy dosyć 
dużo takich działek, co można budować. Też by pasowało te sprawę ruszyć, żeby i północną 
stronę popierać. To chciałem, o resztę to wcześniej.  
 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Halo, jestem, dobrze. Wie Pan co, migracja… Sami widzimy na warunkach zabudowy i tak 
dalej, że migracja z tamtych stron idzie w kierunku tym. Jeżeli kupują działki to kupują bardziej, 
bliżej Tarnowa, bliżej autostrady. To bardzo dobrze, no ale trudno mi namawiać. Tam jest 
działek budowlanych dość i tam nie ma planu zagospodarowania przestrzennego, więc mogą 
się budować Proszę Pana gdzie tylko chcą, taka jest prawda. Jeszcze rolnicy, jak jest rolnikiem 
to może się ani bez odrolnienia, bez niczego i tak dalej. A odnośnie krów, wie Pan co, jest taka 
sytuacja. Do mnie nie przychodzą, tak bym powiedział. Przychodzili, ale nie przychodzą to nie 
umarzam. To jest tak, wiem, że jakieś głosy były, że ja nie chcę umarzać. No było tak, powiem 
tak. Ktoś ma 50 krów i 1 mu zdechnie, no to to jest żadna strata. Ja umarzam głównie tam, 
gdzie ludzie są chorzy na raka, na lekarza dużo wydają. Nie mają z czego żyć, to wtedy 
umarzam. A jeżeli ktoś ma 50 krów, jedna krowa mu zdechnie, nie umarzam, bo uważam, no 



nie umarzam Proszę Pana, bo to nie jest strata. Trzeba się liczyć zawsze z tym, bo to jest, że 
po prostu remont stada powinien od 10 do 20%, sam Pan wiedział, że jak Pan miał 5 krów czy 
10. 10 krów to 1 zawsze, coś się stało z nią, albo Pan musiał sprzedać, albo coś. Krowa dziś 
kosztuje ile? O właśnie, 5 tysięcy, co samochód, co ludzie jeżdżą za 5 000 zł. I płacą 
ubezpieczenia od samochodu, płacą? Płacą, a od krowy za 5 000 zł płacą? Nie płacą. No widzi 
Pan, no i to jest taka… Ale w innych Gminach, ale nie, wie Pan co. Ja mówię tak, jeżeli ktoś 
ma dwie krowy i jedna mu zdechnie, ciężka sytuacja ale to, że my wymagamy papierów 
o dochodowości to nie jest mój wymysł, tylko to jest wymysł Państwa, ustawowy. My, żeby 
umorzyć, to musi ktoś pokazać, że po prostu jest biedny. Jak jest biedny ja mogę umarzać, 
a jak jest bogaty nie mogę mu umorzyć, no takie jest prawo, ja nie mogę wbrew prawa robić, 
bo ja będę, zaraz mnie wie Pan posądzą, że Pan przyszedł do mnie i dał mi jakiś Pan pieniądze 
i Panu umorzyłem i podzieliliśmy się pieniędzmi. A jak jest w papierze, papier jest, pokazuje, 
czy ma Pan dochodowość czy nie. Jeżeli jest sytuacja taka, że są niskie dochody, to po prostu 
umarzamy. No i może ludzie już po prostu nie chcą przychodzić, bo jak jest taka sytuacja… 
Dużo jest takich sytuacji, że po prostu ludzie, jeżeli nasze Panie mówią o tym, żeby dostarczyć 
papiery, to wtedy się ktoś wycofuje i niestety nie ma. Ale do mnie nie dochodzą takie głosy, 
jeżeli ktoś do mnie osobiście przyszedł i przedstawił sytuację, a wie Pan, że ja ludzi dobrze 
znam, to po prostu wtedy umarzam i naprawdę w sytuacjach takich, których jest choroba, 
nowotwór, duże wydatki na leczenie, trudna sytuacja, współmałżonek zmarł, nie ma z czego 
żyć, bo to jest całkiem inaczej jak dwie osoby żyją i jedna umrze. Zawsze pomagam i staram 
się pomagać, a w sytuacjach takich, których mówiłem przy stadzie dużym, liczby 50 krów, 1 
zdechnie uważam, że to da się wytrzymać.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo, pani sołtys z Brzeźnicy, wcześniej, a później Pan sołtys z Biskupic.  

 
Sołtys Brzeźnicy Józef Sikoń: 
Panie burmistrzu, Wysoka Rado. Ja mam taką sytuację, że u nas jest ten zakład Solid. I oni 
mają taki mały kosz, jak normalnie każdy mieszkaniec. Tamto odbiera Kuczek, ale już za tym 
zakładem co mają, tak jest naskładana folia. Ja to tylko zgłaszałem do Pana Franciszka, tam 
Pan Franciszek chyba pismo nawet wysyłał, tak jest naskładane tej folii, tego, już parę lat do 
tyłu się tam paliło. I teraz znowu, od nowa jest taka hałda naskładana. I nie ma na nich, albo 
niech to wywiozą, tam Kuczek tylko odbiera od nich ten kosz, bo tam ma umowę. No przedtem 
jakoś to było no i mieszkańcy to zgłaszają, no bo Ci sąsiedzi dookoła, nawet ten sąsiad z 
drugiej strony, ten co tam to miał nawet na tym dachu, to jak się paliło, to wszystko leciało. 
No i żeby coś co z tym zrobić, jak będzie nowa firma albo niech oni odbierają albo niech to 
wywiozą gdzie, bo nie ma innej sytuacji. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo, Pan sołtys z Biskupic Radłowskich.  

 
Sołtys Biskupic Radłowskich Kazimierz Sarnecki: 
Panie burmistrzu, Wysoka Rado, Panie Przewodniczący. Ja mam takie trzy punkciki małe. Czy 
jest coś wiadomo o ten samochód dla straży w Biskupicach Radłowskich? Jedno. Drugie, czy 
jest prawdą to, że bezrobotny, bo byłem ostatnio u nich w środę czy w czwartek, żeby zesiekli 
mi koło domu kultury przed zimą, to nie mogą oni wykonywać tej pracy i 3 sprawę mam taką, 
żem rozmawiał z Radnym Zbyszkiem o, Panie burmistrzu, pasowałoby tam u nas pod 
pomnikiem większy kosz jakiś tam, bo w okresie, w sezonie, te kosze są w dwóch godzinach 
zapełnione. I chodzę, zbieram to, wynoszę pod dom ludowy, żeby to nie leżało tak, no tam by 
pasowało coś ale to by też trzeba było coś takiego tam zamontować, żeby tego nie przenieśli, 
nie to, nie wyrzucili. Trzeba byłoby coś takiego tam zrobić, bo wiadomo jak jest.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
No ja tutaj, Panie Burmistrzu ja też się tylko przychylę do tego. Byłem, widziałem rzeczywiście 
w sezonie letnim tam dużo rowerzystów podjeżdża i też wyrzucają i tam się robią olbrzymie 
ilości śmieci. No tam, co Pan sołtys mówi.  



 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Dobrze, to dziękuję za uwagę, mam nadzieję, że Pan Franciszek zapisał sobie to i decyzja 
będzie. Proszę Państwa, odnośnie samochodu strażackiego, jak bym powiedzieć, sprawę 
załatwiania sprawy samochodu strażackiego wziął Pan, nazwiska nie wymienię, ale wziął Pan 
pod uwagę poseł, który po prostu obiecał, że proszę się wstrzymać, działamy. My też działamy 
i nie odsuwamy się jakby od pomocy, szukamy takich rozwiązań, żeby wiadome było, żeby 
to było jak najmniejszym kosztem, ale cały czas mamy na uwadze. Tak sama jak na uwadze 
mamy w Zabawie, tylko tam jest całkiem inna sytuacja ale tutaj, tak jak powiedzieliśmy, 
w pierwszej kolejności po Glowie będzie rozpatrywane. Ale mamy się wstrzymać i czekamy na 
to jakie będą decyzję i wtedy będziemy mówić.  
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa sołtysów jeszcze by chciał zabrać głos? Nie widzę, a ktoś 
z sali?  

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Ja jeszcze.  
 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Bardzo proszę.  

 
Burmistrz Radłowa Zbigniew Mączka: 
Przepraszam, Proszę Państwa mamy kręgielnie. Tu jest Pan Żurowski, zapraszam Radnych, 
żeby zorganizowali sobie turniej o puchar Przewodniczącego Rady, bo miał mówić – zapomniał. 
Przewodniczący dobrze stawia, dobrze rzuca i każdy sobie zorganizuje. Przecież każdy Radny 
może zorganizować 4 swoich kolegów, przyjaciół itd. Turniej między Radnymi zrobić, 
zorganizować taki, kto wygra. To może być, że każdy z każdym można zrobić i tak dalej, 
wyzwać się na pojedynek. To samo możemy zrobić po prostu z sołtysami, abyście 
zorganizowali się i na przykład o puchar zastępcy na przykład, też dobrze stawia. A nie ma 
strażaków, no to puchar mój możemy zrobić. Ja też dobrze stawiam i może zorganizujcie się 
i taki turniej zrobimy sołectw. W jakiś dzień umówimy się i po prostu zorganizujemy turniej 
w kręglach, po 3-4 osoby, macie Koła Gospodyń Wiejskich, macie jakieś Zrzeszenia, zawsze 
macie jakichś ludzi koło siebie, z którymi możemy. Mi się wydaje, że takie pięcioosobowe to 
wystarczy? No już grali, wiem, że chodzą z Sanoki, Brzeźnica już jeździ. Bardzo fajnie, ludzie 
jeżdżą. Glów zapraszam, Wał-Rudę, żeby tu przejeżdżali, naprawdę. Ale zorganizujemy turniej 
kiedyś, tak już pewnie po Nowym Roku zaraz, będzie czas taki karnawałowy to później sobie 
siądziemy spokojnie, ja was zaproszę na jakiś dzień i zorganizujemy turniej, okej? Dobre, fajnie 
to zapraszam serdecznie.  

 
Przewodniczący Kapera Piotr: 
Dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więcej pytań to zamykam obrady sesji Rady Miejskiej 
w Radłowie, dziękuję Państwu bardzo.  

 
Przewodniczący 

Rada Miejska w Radłowie 

 

Przygotował(a): Lidia Dobek 

 

 



Rada Miejska w Radłowie 
 

Raport z głosowań  

XXXIX Sesja w dniu 25 listopada 2021  

Przeprowadzone głosowania 

1. Głosowanie w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania na terenie Gminy Radłów; 
- czas głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:38, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, 
Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

2. Głosowanie w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości; - czas głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:39, wyniki: 
Za: 10, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Wstrzymuję się), Adam Radamski (Wstrzymuję się), Wojciech Rudziński 
(NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski (Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski 
(Za) 

3. Głosowanie w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych; - czas głosowania: 25 listopada 2021, godz. 
11:47, wyniki: Za: 9, Przeciw: 2, Wstrzymuję się: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Przeciw), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Wstrzymuję się), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr 
Śmiałkowski (Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Przeciw) 

4. Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków dla obszaru gminy Radłów; - czas 
głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:49, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, 
Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

5. Głosowanie w sprawie wyrażenie zgody na wynajęcie nieruchomości 
dotychczasowemu najemcy; - czas głosowania: 25 listopada 2021, godz. 
11:50, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

6. Głosowanie w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy; - czas głosowania: 25 
listopada 2021, godz. 11:51, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, 
BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

7. Głosowanie w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości mienia komunalnego; - czas głosowania: 25 listopada 
2021, godz. 11:52, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

8. Głosowanie w sprawie Programu Współpracy Gminy Radłów z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2022; - czas głosowania: 25 
listopada 2021, godz. 11:53, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, 
BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

9. Głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; - czas 
głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:54, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, 
Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

10. Głosowanie w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021; - czas 
głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:55, wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, 
Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

11. Głosowanie w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2021 r. - czas głosowania: 25 listopada 2021, godz. 11:56, 
wyniki: Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: Paweł Jachimek (Za), Krzysztof Jasek (Za), Piotr Kapera (Za), Wojciech Kozioł 
(NIEOBECNI), Kamil Kurzawski (NIEOBECNI), Zbigniew Madej (Za), Marcin Małek (Za), Piotr Nasiadka 
(Za), Bogdan Padło (Za), Adam Radamski (Za), Wojciech Rudziński (NIEOBECNI), Piotr Śmiałkowski 
(Za), Małgorzata Woźniak (Za), Justyna Zborowska (Za), Jerzy Żurowski (Za) 

Uczestnictwo w głosowaniach 

1. Jachimek Paweł: 11/11 
2. Jasek Krzysztof: 11/11 
3. Kapera Piotr: 11/11 
4. Madej Zbigniew: 11/11 
5. Małek Marcin: 11/11 
6. Nasiadka Piotr: 11/11 
7. Padło Bogdan: 11/11 
8. Radamski Adam: 11/11 
9. Śmiałkowski Piotr: 11/11 
10. Woźniak Małgorzata: 11/11 
11. Zborowska Justyna: 11/11 
12. Żurowski Jerzy: 11/11 

 
Przygotował(a): Lidia Dobek 

 

 

 


